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1  Ταχυδρομούνται 9.000 επιταγές για εφάπαξ και επικουρικές
Πηγή: ΕΘΝΟΣ Σελ.: 1-3 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-12-2018

ΠΟΙΟΙ ΦΑΚΕΛΟΙ ΕΚΚΑΘΑΡΙΖΟΝΤΑΙ
Πρώην Ταμείο Πρόνοιας Δημοσίων Υπαλλήλων (ΤΠΔΥ)
Εξετάζονται αιτήσεις με ημερομηνία παραλαβής συνταξιοδοτικής πράξης

Τομέας Πρόνοιας Δημοσίων Υπαλλήλων Δεκέμβριος 2017
Τομέας Πρόνοιας Υπαλλήλων ΝΠΔΔ Αύγουστος 2018
Τομέας Πρόνοιας Δημοτικών και Κοινοτικών Υπαλλήλων Οκτώβριος 2015 
Τομέας Πρόνοιας Ορθόδοξου Εφημεριακού Κλήρου Ελλάδος* Μάρτιος 2018

*Εξετάζονται αιτήσεις με ημερομηνία αποχώρησης από την υπηρεσία

Πρώην Ταμείο Πρόνοιας Ιδιωτικού Τομέα (ΤΑΠΙΤ)
Εξετάζονται αιτήματα με ημερομηνία αίτησης προς το ΤΑΠΙΤ

Ταμείο Πρόνοιας Εργατοϋπαλλήλων Μετάλλου 
Ταμείο Πρόνοιας Προσωπικού Εταιρειών Λιπασμάτων 
Ταμείο Πρόνοιας Προσωπικού Εταιρειών Τσιμέντων 
Ταμείο Πρόνοιας Υπαλλήλων Εμπορικών Καταστημάτων 
Ταμείο Πρόνοιας Ξενοδοχοϋπαλλήλων

Μάρτιος 2016 
Ιούλιος 2017 

Ιανουάριος 2018 
Σεπτέμβριος 2017 
Σεπτέμβριος 2015

Πρώην Ταμείο Ασφάλισης Υπαλλήλων Τραπεζών 
και Επιχειρήσεων Κοινής Ωφέλειας (ΤΑΥΤΕΚΩ)

Εξετάζονται αιτήματα με ημερομηνία παραλαβής συνταξιοδοτικής πράξης
Τομέας Πρόνοιας Προσωπικού ΟΤΕ Ιούνιος 2018
Τομέας Πρόνοιας Προσωπικού ΟΣΕ Μάρτιος 2017
Τομέας Πρόνοιας Προσωπικού Εμπορικής Τράπεζας Σεπτέμβριος 2018 
Τομέας Πρόνοιας Προσωπικού Ιονικής - Λαϊκής Τράπεζας Σεπτέμβριος 2018 
Κλάδος ασφάλισης προσωπικού ΔΕΗ* Απρίλιος 2017

*Εξετάζονται αιτήσεις με κριτήριο την ημερομηνία αποχώρησης από την υπηρεσία

Πρώην κλάδοι Πρόνοιας Ενιαίου Ταμείου 
Ανεξάρτητα Απασχολούμενων (ΕΤΑΑ)

Εξετάζονται αιτήσεις με κριτήριο την ημερομηνία αίτησης προς το ΕΤΑΑ
Τομέας Πρόνοιας Υγειονομικών Αύγουστος 2017
Τομέας Πρόνοιας Δικηγόρων Αθηνών Οκτώβριος 2017
Τομέας Πρόνοιας Δικαστικών Επιμελητών Ιούλιος 2018
Τομέας Πρόνοιας Συμβολαιογράφων Ιανουάριος 2018
Τομέας Πρόνοιας Εργοληπτών Δημοσίων Εργων Σεπτέμβριος 2017

Τομέας Πρόνοιας Αξιωματικών Εμπορικού Ναυτικού* Δεκέμβριος 2016
*0ι αιτήσεις εξετάζονται με κριτήριο την ημερομηνία πρώτης πληρωμής σύνταξης

(εφόσον η αποχώρηση είναι έως τον 12/2015)
Ταμείο Πρόνοιας Κατωτέρων Πληρωμάτων Εμπορικού Ναυτικού Δεκέμβριος 2016

*0ι αιτήσεις εξετάζονται με κριτήριο την ημερομηνία αίτησης προς το Ταμείο

Ταχυδρομούνται
9.000 επιταγέΞ 
για εφάπαξ
και επικουρικές
Οι 7.365 συντάξεις αφορούν αιτήσεις που 
υποβλήθηκαν από το 2015 και μετά, ενώ οι δι
καιούχοι στις 27 Δεκεμβρίου θα εισπράξουν 
και τα αναδρομικά που τους αναλογούν

Του
ΓΙΑΝΝΗ ΦΩΣΚΟΛΟΥ
jfoskolos@ethnos.gr
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1  Ταχυδρομούνται 9.000 επιταγές για εφάπαξ και επικουρικές
Πηγή: ΕΘΝΟΣ Σελ.: 1-3 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-12-2018

ΤΑ ΕΚΚΡΕΜΗ ΕΦΑΠΑΞ ΑΝΑ ΤΑΜΕΙΟ ΣΤΙΣ 30/11/2018
ΤΑΜΕΙΟ ΛΗΞΙΠΡΟΘΕΣΜΕΣ ΥΠΟΧΡΕΩΣΕΙΣ

(ΠΑΝΩ ΑΠΟ 90 ΗΜΕΡΕΣ)
ΠΛΗΘΟΣ ΠΟΣΟ (ΕΥΡΩ)

ΣΥΝΟΛΑ ΟΦΕΙΛΩΝ
(ΑΠΟ 1 ΕΩΣ ΠΑΝΩ ΑΠΟ 90 ΗΜΕΡΕΣ)

ΠΛΗΘΟΣ ΠΟΣΟ(ΕΥΡΩ) ΜΕΣΟΣ ΟΡΟΣ
ΕΦΑΠΑΞ

ΤΠΔΥ (Τομέας Πρόνοιας Δημοσίων Υπαλλήλων) 1.925 45.457.650,00 2278 53.749.620,00 23.595,09
ΤΠΔΚΥ (Τομέας Πρόνοιας Δημοτικών και Κοινοτικών Υπαλλήλων) 2.299 51.267.700,00 2384 53.163.200,00 22.300,00
ΤΠΥΝΠΔΔ (Τομέας Πρόνοιας Υπαλλήλων ΝΠΔΔ) 279 1.476.860,00 300 1.613.360,00 5.377,87
ΤΠΟΕΚΕ (Τομέας Πρόνοιας Ορθοδόξου Εφημεριακού Κλήρου Ελλάδος) 1 27.000,00 9 243.000,00 27.000,00
ΤΠΠΕΒΕΒΕΚ 5 220.000,00 5 220.000,00 44.000,00
ΤΠΝΟΜΙΚΩΝ ο ο,οο ο ο,οο 0,00
ΙΚΑ-ΠΡΟΝ. (ΙΚΑ - Λογαριασμός Πρόνοιας Προσωπικού) 21 539.595,00 37 950.715,00 25.695,00
ΤΕΑΥΕΚ (Εμποροϋπάλληλοι) 3.041 8.636.440,00 3858 10.956.720,00 2.840,00
ΤΠΠΕΤ 10 29.060,00 28 81.368,00 2.906,00
ΜΕΤΑΛΛΟΥ (Μετάλλου) 2.539 21.185.416,00 2778 23.179.632,00 8.344,00
ΤΠΠΕΛ 10 246.300,00 17 418.710,00 24.630,00
ΛΙΜΕΝΕΡΓΑΤΩΝ ο ο,οο ο ο,οο 0,00
ΟΛΠ 3 98.589,00 3 98.589,00 32.863,00
ΤΠΠΙ 7 150.948,00 7 150.948,00 21.564,00
ΤΠΠΟΕΘ 5 5.725,00 5 5.725,00 1.145,00
ΤΑΞΥ (ΣΥΝΤΑΞΗΣ) 1.702 17.574.086,10 1867 19.277.801,85 10.325,55
ΤΑΞΥ (20ΕΤΙΑΣ) 570 8.934.419,40 570 8.934.419,40 15.674,42
ΤΠΠΟΛΘ ο ο,οο ο ο,οο ο,οο
ΤΠΠΟΥΘ 1 64.271,40 1 64.271,40 64.271,40
ΤΠΠ ΟΤΕ 104 4.601.168,00 211 9.335.032,00 44.241,86
ΤΠΠ ΟΣΕ 138 8.705.478,84 171 10.787.223,78 63.083,18
ΤΠΠ ΕΡΤ 1 51.393,34 9 462.540,06 51.393,34
ΚΑΠ ΔΕΗ 40 1.588.440,00 177 7.028.847,00 39.711,00
ΤΠΠΕΤΕ (Υπάλληλοι Εμπορικής Τράπεζας) 1 38.357,00 7 268.499,00 38.357,00
ΤΠΠΙΛΤ(Προσωπικό Ιονικός & Λαϊκής Τράπεζας) ο ο,οο 1 54.070,00 54.070,00
ΤΠΙΣΥΤ 4 60.583,76 11 166.605,34 15.145,94
ΤΠΕΥΠ ΑΘΗΝΩΝ 6 353.364,24 10 588.940,40 58.894,04
ΤΠΕΥΠ ΘΕΣ/ΝΙΚΗΣ ο ο,οο ο ο,οο ο,οο
ΤΠΑΕΝ (Αξιωματικοί Εμπορικού Ναυτικού) 1.630 17.930.000,00 1.670 18.370.000,00 ιι.οοο,οο
ΤΠΚΠΕΝ (Κατώτερα Πληρώματα Εμπορικού Ναυτικού) 3.872 23.232.000,00 4.364 25.356.000,00 5.810,27
ΤΠΔΑ (Ταμείο Πρόνοιας Δικηγόρων Αθηνών) 304 5.673.609,61 347 6.483.920,53 18.685,65
ΤΠΔΕ (Τομέας Πρόνοιας Δικαστικών Επιμελητών) 35 715.307,72 43 867.881,48 20.183,29
ΤΥ (Τομέας Υγειονομικών) 503 1.364.773,95 503 1.364.773,95 2.713,27
ΤΑΣ (Τομέας Συμβολαιογράφων) 54 1.672.043,11 57 1.766.490,76 30.991,07
ΤΣΜΕΔΕ (Εργολήπτες Δημοσίων Εργων) 3.475 26.045.010,35 3542 26.423.567,26 7.460,07
ΤΠΕΔΕ (Μηχανικοί) 3 17.289,63 27 155.534,67 5.760,54
ΓΕΝΙΚΑ ΣΥΝΟΛΑ 22.588 247.962.879,45 25.297 282.588.005,88

Π
άνω από 9.000 νέες επικουρικές 
συντάξεις και εφάπαξβοηθήμα- 
τα πληρώνονται έως την Πρωτο
χρονιά σε συνταξιούχους του δημόσιου 

και του ιδιωτικού τομέα. Ειδικότερα στις 
2 7 Δεκεμβρίου, ημέρα καταβολής όλων 
των επικουρικών του Ιανουάριου 2019, 
θα εξοφληθούν και 7.365 νέες συντά
ξεις. Ολες αφορούν σε αιτήσεις που 
υποβλήθηκαν από το 2015 και μετά (νέ- 
os τρόπος υπολογισμού), ενώ η μεγάλη 
πλειοψηφία, δηλαδή οι 5.135, άπονε - 
μονται σε πρώην μισθωτούς του ιδιωτι
κού τομέα (πρ. ΕΤΕΑΜ). Ακολουθούν οι 
συνταξιούχοι δημόσιοι υπάλληλοι του 
πρ. ΤΕΑΔΥ με 1.412 νέες συντάξεις, ενώ 
στην πληρωμή συμπεριλαμβάνονται και 
νέες συντάξεις δημοτικών υπαλλήλων, 
εμποροϋπαλλήλων, πρώην εργαζομέ
νων σε ΔΕΚΟ (ΟΤΕ, ΕΛΤΑ, ΔΕΗ κχι.) κ.α. 
Οι δικαιούχοι θαεισπράξουν και τα ανα
δρομικά ποσά που δικαιούνται, ανάλο
γα με το πότε υπέβαλαν την αίτησή τους. 
Από τον Γενάρη μέχρι και τον Νοέμβριο 
του 2018 απονεμήθηκαν 57.728 νέες 
επικουρικές, με αποτέλεσμα ο όγκος των 
ληξιπρόθεσμων (αναμονή άνω των 90 
ημερών) να έχει απομειωθεί στις 78.848 
εκκρεμείς αιτήσεις τον περασμένο Νο
έμβριο, έναντι 112.983 τον Νοέμβριο 
του 2017.
Παράλληλα, από σήμερα 14 Δεκεμβρίου

έως και την επόμενη Παρασκευή 21 Δε
κεμβρίου πληρώνονται σταδιακά περί
που 2.000 εφάπαξβοηθήματα σε συντα
ξιούχους του ιδιωτικού και του δημόσιου 
τομέα. Το ΕΤΕΑΕΠ βάζει στο φουλ τις 
μηχανές για να ολοκληρώσει τις πλη
ρωμές του Δεκεμβρίου πριν τα Χριστού
γεννα. Σύμφωνα με πληροφορίες, τα 
μισά εντάλματα, δηλαδή περίπου τα 
1.000, αφορούν σε συνταξιούχους ναυ
τικούς του ΝΑΤ, αξιωματικούς και μέλη 
κατωτέρων πληρωμάτων.
Πρόκειται για πρώην αξιωματικούς του 
εμπορικού ναυτικού που ασφαλίζονταν 
για πρόνοια στο ΤΠΑΕΝ και για μέλη 
κατωτέρων πληρωμάτων που ασφαλίζο
νταν στο ΤΠΚΠΕΝ. Οι μεν πρώτοι δικαι

ούνται μέσο εφάπαξ 11.000 ευρώ ενώ 
οι δεύτεροι 5.800 ευρώ. Ακολούθως η 
δεύτερη μεγαλύτερη πληθυσμιακή ομά
δα των επικείμενων πληρωμών είναι οι 
δημόσιοι υπάλληλοι του πρ. ΤΠΔΥ. Ενα 
τμήμα από τα 2.000 εντάλματα αφορούν 
σε πρώην δημοτικούς υπαλλήλους που 
ασφαλίζονταν στο πρ. ΤΠΔΚΥ και δικαι
ούνται μέσο εφάπαξ 22.300 ευρώ. Στα

χριστουγεννιάτικα εντάλματα συμπερι- 
λαμβάνονται και κάποιοι δικαιούχοι 
πρώην υπάλληλοι σε ΔΕΚΟ (ΟΤΕ, ΟΣΕ, 
ΔΕΗ, ΕΡΤ), μισθωτοί του ιδιωτικού τομέα 
που ασφαλίζονταν για πρόνοια (εμπο- 
ροϋπάλληλοι, μεταλλεργάτες, ξενοδο- 
χοϋπάλληλοι) όπως επίσης μηχανικοί 
και υγειονομικοί.
«Η επίσπευση των διαδικασιών απονο
μής επικουρικών συντάξεων και εφάπαξ 
παροχών με τις ομάδες εργασίας που 
συσπίθηκαν στο ΕΤΕΑΕΠ αποδίδει καρ
πούς. Ο ρυθμός έκδοσης των επικουρι
κών έχει βελτιωθεί κατακόρυφα, ενώ με 
την επικείμενη ψηφιοποίηση του αρχεί
ου μας φιλοδοξούμε να πετύχουμε θε
αματικά αποτελέσματα το 2019» δηλώνει 

ο διοικητής του ΕΤΕΑΕΠ, 
Νίκος Μπρίκης.
Τοπρώτο ΙΟμηνο του 2018 
απονεμήθηκαν πάνω από 
30.000 εφάπαξ. Ο ρυθμός 
από την αρχή του χρόνου 

κυμαίνεται κατά μέσο όρο στα 3.000 
εντάλματα τον μήνα. Υπενθυμίζεται πως 
πριν θεσμοθετηθεί ο υπολογιστικός τύ
πος του νόμου 4387/2016 εκκρεμούσαν 
63.500 ληξιπρόθεσμα εφάπαξ. Ο μεγα- 
λύτερος όγκος ληξιπρόθεσμων συγκε
ντρώνονταν στο πρώην ΤΠΔΥ των δη
μοσίων υπαλλήλων, όπου τον Δεκέμβρη 
του 2017 εκκρεμούσαν 10.212 βοηθή

ματα, ενώ στις 30 Νοεμβρίου είχαν απο- 
μείνει 1.925 ληξιπρόθεσμα εφάπαξ δη
μοσίων υπαλλήλων και 2.299 δημοτικών 
υπαλλήλων.
Η καθυστέρηση που είχε παρατηρηθεί 
στην έκδοση εφάπαξ από το πρώην 
ΤΠΔΚΥ των δημοτικών υπαλλήλων, 
οφειλόταν στην ελλιπή και ενίοτε λαν
θασμένη συμπλήρωση των ΔΑΥΚ (Δελ
τίων Ατομικής και Υπηρεσιακής Κατά
στασης) από τους δήμους, ζήτημα το 
οποίο έχει λυθεί.
Μέσω των ομάδων εργασίας και της αντι
μετώπισης εγγενών προβλημάτων που 
υπήρχαν στους πρώην φορείς Πρόνοιας 
θεραπεύεται σταδιακά η «εμπλοκή» που 
υπήρχε στα πρώην Ταμεία των ναυτικών, 
όπου τον περασμένο Δεκέμβρη συσσω
ρεύονταν 10.645 εκκρεμή εφάπαξ. Στο 
ΤΕΑΥΕΚ των εμποροϋπαλλήλων το πρό
βλημα οφείλεται κυρίως στη χρονίζουσα 
διαδικασία υπολογισμού ins επικουρι
κής. Στη διεύθυνση που ασχολείται με 
τα εφάπαξβοηθήματα των αυτοαπασχο
λούμενων επιστημόνων σωρεία ληξι
πρόθεσμων εντοπίζεται στον κλάδο των 
μηχανικών. Με πρόσφατη νομοθετική 
ρύθμιση λύθηκε ο γόρδιος δεσμός, ώστε 
οι συνταξιούχοι να βεβαιώνουν με υπεύ
θυνη δήλωση ότι έχουν καταβάλει τις 
προβλεπόμενες εισφορές και να λαμβά
νουν το εφάπαξ τους ·

Από σήμερα έ(ως και την επόμενη 
Παρασκευή πληρώνονται σταδιακά 
περίπου 2.000 βοηθήματα

Η εκκαθάριση
του «μητρώου» 
των ληξιπρόθε
σμων εφάπαξ συ
νεχίζεται και στις 
31 Νοεμβρίου οι 
εκκρεμότητες 
έφταναν συνολι
κά σε 22.588 
έναντι 48.706 
στις 31 Δεκεμβρί
ου 2017. Με τις 
πληρωμές που 
βρίσκονται επί 
θύραις εκκαθαρί
ζεται η μεγάλη 
πλειοψηφία των 
ληξιπρόθεσμων 
εφάπαξ του δημό
σιου τομέα και 
των πρώην εργα
ζομένων σε ΔΕ
ΚΟ - Τράπεζες 
(ΟΤΕ, ΟΣΕ, ΔΕΗ, 
Εμπορική Τράπε
ζα κ.λπ.)

ΑΚΑΤΑ
ΣΧΕΤΟ

Το εφάπαξ βοή
θημα είναι ακατά
σχετο έως το 50% 
του ύψους του. 
Αυτό σημαίνει 
πως ακόμη κι αν 
χρωστά κάποιος 
στο Δημόσιο και 
εισπράξειτο εφά
παξ του, αυτό το 
ποσό δεν μπορεί 
να κατασχεθεί σε 
ποσοστό πάνω 
από 50%.

Επίσης οι δικαι
ούχοι πρέπει να 
γνωρίζουν πως 
απαιτούνται περί
που 3-4 εργάσιμες 
ημέρες μετά την 
έκδοση του 
εντάλματος μέχρι 
να «δουν» στους 
λογαριασμούς 
τους το ποσό του 
εφάπαξ που έχει 
πιστωθεί.
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1  Βρετανικές εταιρείες πληρώνουν την άδεια
παραμονής υπαλλήλων τους

Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 28 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-12-2018

Επιφάνεια: 554.77 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Βρετανικές εταιρείες πληρώνουν 
την άδεια παραμονής υπαλλήλων τους
Για να μη χάσουν ξένους εργαζομένους μόλις τεθεί σε ισχύ η έξοδος από Ε.Ε.

Η αίτηση για την άδεια παραμονής αφορά εκείνους που ήδη έχουν συμπληρώσει 5 χρόνια στη Βρετανία. Το 
πρόβλημα εστιάζεται κυρίως σε χαμηλόμισθους υπαλλήλους χωρίς ιδιαίτερη ειδίκευση, η εργασία των οποίων 
όμως είναι απαραίτητη στις εταιρείες όπου εργάζονται.

Σε μεγάλη κινητικότητα βρίσκονται 
πολλές επιχειρήσεων στη Βρετα
νία, οι οποίες έχουν ποικίλες δρα
στηριότητες και θέλουν πόση θυ
σία να μη χάσουν το χαμηλόβαθμο 
προσωπικό τους, αφής στιγμής 
τεθεί σε ισχύ η έξοδος της χώρας 
από την Ε.Ε. Από το αεροδρόμιο 
του Χίθροου μέχρι τα νοσοκομεία, 
τις αλυσίδες των παμπ, τις ακριβές 
μπουτίκ και τα πανεπιστήμια οι 
διοικήσεις εταιρειών και οργανι
σμών είναι πρόθυμες να καταβά
λουν το κόστος των αιτήσεων πα
ραμονής των υπαλλήλων τους - 
κι έτσι τους βγάζουν και από τη 
δυσχερή θέση να αναρωτιούνται 
εάν είναι επιθυμητοί στη χώρα. 
Πρόκειται κυρίως για μετανάστες 
εργαζομένους, οι οποίοι είναι χα
μηλής εξειδίκευσης και απασχο
λούνται στις ανωτέρω εταιρείες. 
Οι εταιρείες προβληματίζονται 
μήπως το κόστος των 65 λιρών - 
περίπου 72,4 ευρώ- για την αί
τηση χορήγησης άδειας παραμο
νής υποχρεώσει πολλούς ξένους 
εργαζομένους να φύγουν.

Αναγκαίοι
Ενδεχομένως η δουλειά την 

οποία κάνουν να μην απαιτεί υψη
λή εξειδίκευση και σπουδές, αλλά 
έχει ζωτική σημασία για τις αν
τίστοιχες εταιρείες. Η αίτηση για 
την άδεια παραμονής αφορά εκεί
νους που ήδη έχουν συμπληρώσει 
5 χρόνια στη χώρα. Το αεροδρόμιο 
Χίθροου θα χρηματοδοτήσει τις 
αιτήσεις του 20% των εργαζομέ
νων του, δηλαδή 1.500 ατόμων. 
Η MAG, η οποία κάνει τη διαχεί
ριση του αεροδρομίου του Μάν- 
τσεστερ και του Στάνστεντ στο 
Λονδίνο, θα καλύψει τους 400 
από τους 6.000 υπαλλήλους της. 
Σε αυτούς τους τετρακόσιους συμ- 
περιλαμβάνονται ιδιωτικοί φρου
ροί, προσωπικό τροφοδοσίας, 
υπάλληλοι χώρων στάθμευσης 
και ορισμένοι διευθυντές. «Οταν 
στη Βρετανία η απασχόληση έχει 
γίνει σχεδόν πλήρης, δύσκολα 
αντικαθιστάς ως εταιρεία το προ
σωπικό σου, πόσο μάλλον όταν 
οι ντόπιοι δύσκολα κάνουν τις

Το κόστος 
για την έκδοση 
της άδειας παραμονής 
ανέρχεται σε 65 Λίρες.
δουλειές των ξένων», παρατηρεί 
ο Ιαν Μπρίνκλεϊ, οικονομολόγος 
της ένωσης διευθυντών ανθρω
πίνου δυναμικού, Chartered Ιη- 
ςτήίηε of Pemonnel and Deve
lopment. «Με την κάλυψη των 
εξόδων οι εταιρείες καθησυχάζουν 
τους εργαζομένους τους, στέλ
νοντας τους ταυτόχρονα το μή
νυμα ότι “έχετε αξία για μας και 
θέλουμε να μείνετε”».

Ανάλογες κινήσεις θα κάνουν 
ακαδημαϊκά ιδρύματα και ινστι
τούτα όπως το LSE και το Μπρου- 
νέλ και τα πανεπιστήμια του Σίτι.

Η Βρετανία θα αντιμετωπίσει ελ
λείψεις εργατικών χεριών, εάν 
μετά την έξοδό της δεν παρακι
νηθούν οι πιο φτωχοί εργάτες να 
ζητήσουν άδεια παραμονής. Η 
όλη διαδικασία θα ανοίξει σε πολύ 
περισσότερους αιτούντες, όταν 
επισήμως εκκινήσει η έξοδος από 
την Ε.Ε. Ωστόσο, έχει ήδη ξεκι
νήσει για ομάδες εργαζομένων, 
όπως είναι όσοι απασχολούνται 
στο εθνικό σύστημα υγείας. Τα 
νοσοκομεία του Πανεπιστημίου 
της Οξφόρδης θα χρηματοδοτή
σουν τις αιτήσεις του 10% των 
υπαλλήλων τους, δηλαδή 1.500 
ατόμων. Οπως επισημαίνει ο δι- 
ευθύνων σύμβουλος των νοσο
κομείων, Μπρούνο Χόλτχοφ, Βέλ
γος και ο ίδιος, το εθνικό σύστημα 
υγείας εξαρτάται σε πολύ μεγάλο 
βαθμό από ξένο προσωπικό. Οι 
αλυσίδες των παμπ Fuller Smith

& Turner, Young & Οο’ς Brewer 
και The City Pub Group προσφέ
ρουν οικονομική συνδρομή, ακρι
βώς επειδή εξαρτώνται από ξέ
νους, που φτιάχνουν ποτά και 
σερβίρουν. Η Young, συγκεκρι
μένα, απασχολεί 1.800 πολίτες 
της Ευρωπαϊκής Ενωσης και τους 
προσφέρει εβδομαδιαία σεμινάρια 
για τη διεκπεραίωση της περί
πλοκης γραφειοκρατικής διαδι
κασίας. «Θέλουμε να αποκατα
στήσουμε την πολύ άσχημη ει
κόνα που έχει δήμιου ργηθεί εις 
βάρος των συνεργατών μας και 
της μετανάστευσης εν γένει από 
ορισμένους πολιτικούς»,λέει, τέ
λος, ο επικεφαλής της Young, Πά- 
τρικ Ντάρντις.

«Ο κλάδος των υπηρεσιών 
βασίζεται σε αυτούς τους αν
θρώπους».

BLOOMBERG
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1  Μηδενική συμμετοχή στα φάρμακα για
καρκινοπαθείς

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 13 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-12-2018

Επιφάνεια: 920.94 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Η ΑΠΟΦΑΣΗ ΑΦΟΡΑ ΤΑ ΣΚΕΥΑΣΜΑΤΑ ΓΙΑ ΤΙΣ ΕΠΙΠΛΟΚΕΣ ΚΑΙ ΤΙΣ ΠΑΡΕΝΕΡΓΕΙΕΣ ΑΠΟ ΤΗ ΘΕΡΑΠΕΥΤΙΚΗ ΑΓΩΓΗ

Μηδενική συμμετοχή στα 
φάρμακα για καρκινοπαθείε

Ε
να βήμα προς την οικονομική 
ανακούφιση ίων ογκολογι- 
κών ασθενών αποφάσισε να 
κάνει ίο υπουργείο Υγείας και αφορά 

στη μηδενική συμμετοχή φαρμάκων 
που χρειάζονται για επιπλοκές ή πα
ρενέργειες της νόσου τους. Τέτοια 
φάρμακα είναι τα αντιεμετικά, τα 
αντιθρομβωτικά, τα αναλγητικά, τα 
κορτιζονούχα σκευάσματα, τα αντιβι
οτικά για λοιμώξεις που συνδέονται 
με τη χημειοθεραπεία κ.ά.

Το νέο αυτό πλαίσιο στη χορή
γηση φαρμάκων των ογκολογικών 
ασθενών ανακοίνωσε χθες επίσημα 
η Αριστοτέλους, χωρίς βέβαια πολλές 
λεπτομέρειες. Οπως για παράδειγμα 
ποια ακριβώς σκευάσματα θα αφορά. 
Αυτό είναι και κάτι που αναμένουν οι 
ίδιοι οι ασθενείς να διαπιστώσουν, οι 
οποίοι ναι μεν αγκαλιάζουν την πρω
τοβουλία η οποία αποτελούσε ένα 
πάγιο αίτημά τους, αρκεί να αφορά 
σε όλα τα σχετιζόμενα με την ασθέ
νεια σκευάσματα.

Πιο συγκεκριμένα, σύμφωνα με το 
υπουργείο Υγείας, στο αμέσως επό
μενο διάστημα θα τεθεί σε εφαρμογή 
στο σύστημα ηλεκτρονικής συνταγο- 
γράφησης της ΗΔΙΚΑ η νέα απόφαση 
για τους ογκολογικούς ασθενείς. Θα

□
 ΜΑΡΙΑ - ΝΙΚΗ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ

mgeorganta@e-typos.com

προσφέρεται μηδενική συμμετοχή για 
όλα τα «υποστηρικτικά» φάρμακα του 
καρκίνου. Πρόκειται για σκευάσματα 
που δεν είναι για τη θεραπεία της 
ασθένειας αλλά για τις επιπλοκές της 
ή για τις παρενέργειες της θεραπευ
τικής αγωγής.

Αντιβιοτικά
Για παράδειγμα, η χημειοθεραπεία 
προκαλεί εμετούς και πολλές φορές 
οι ασθενείς χρειάζονται αντιεμετικά 
φάρμακα. Αλλοι παθαίνουν λοιμώξεις 
και χρειάζονται αντιβιοτικά. Πολλά εξ 
αυτών των σκευασμάτων χορηγού
νται μέσω ιδιωτικών φαρμακείων, με 
συμμετοχή όπως ισχύει για όλα τα 
φάρμακα.

Αξίζει να σημειωθεί ότι τα φάρμα
κα που λαμβάνουν οι καρκινοπαθείς 
για τη θεραπεία της κύριας νόσου 
τους, τα ογκολογικά σκευάσματα 
δηλαδή, χορηγούνται και σήμερα 
δωρεάν, χωρίς συμμετοχή, μέσω 
των φαρμακείων του Εθνικού Ορ
γανισμού Παροχής Υπηρεσιών Υγείας 
(ΕΟΠΥΥ), καθώς θεωρούνται Φάρμα
κα Υψηλού Κόστους. Η μηδενική συμ

Η πρωτοβουλία 
του υπουργείου 
YYEias αποτελούσε 
ένα πάγιο αίτημα 
των ογκολογικών 
ασθενών

---------Μ-

μετοχή στα υποστηρικτικά φάρμακα 
αποτελούσε ένα πάγιο αίτημα των 
ασθενών. Η πρόεδρος του Συλλόγου 
Καρκινοπαθών Εθελοντών Φίλων Ια
τρών Αθηνών (ΚΕΦΙ), Ζωή Γραμματό- 
γλου, μιλώντας στον «Ε.Τ.» αναφέρει 
πως για τους ασθενείς οπωσδήποτε 
αποτελεί μια θετική εξέλιξη. Ωστόσο, 
τονίζει ότι υπάρχουν ακόμη αδιευκρί
νιστα ζητήματα. Οπως για παράδειγ
μα ποια ακριβώς είδη φαρμάκων θα 
αφορά. Εάν η ρύθμιση θα αφορά σε 
όλα τα υποστηρικτικά φάρμακα για 
τον καρκίνο ή θα περιστρέφεται στο 
«στενό» κύκλο της χημειοθεραπείας 
και ακτινοθεραπείας.

Οι ορμόνες
«Σκεφτείτε ότι οι γυναίκες με καρκί
νο του μαστού λαμβάνουν ορμονικά 
σκευάσματα και δέκα χρόνια μετά το 
χειρουργείο. Θα περιλαμβάνονται και 
τέτοια φάρμακα;», αναρωτιέται η κ. 
Γραμματόγλου.

Επίσης, ένα ακόμη εύλογο ερώ
τημα που τίθεται είναι το ποιος θα 
πληρώσει «το μάρμαρο». Η απάντηση 
μάλλον είναι προφανής, δηλαδή η 
φαρμακοβιομηχανία μέσω των αυτό
ματων επιστροφών (clawback), δε
δομένου ότι η φαρμακευτική δαπάνη

εξακολουθεί να είναι «κολλημένη» 
στα 1,9 δισ. ευρώ και δεδομένου ότι 
στον προϋπολογισμό του 2019 δεν 
προβλέπονται περισσότερα χρήματα 
για φάρμακα. Ωστόσο, αυτό είναι κάτι 
που θα το απαντήσει το υπουργείο 
Υγείας.

Η ρύθμιση αυτή έρχεται πάντως σε 
μια περίοδο αναταραχής στον τομέα 
του φαρμάκου για τις αλλαγές που 
ανακοίνωσε ο υπουργός Υγείας, Αν- 
δρέας Ξανθός.

Σε επιστολή του προχθές προς 
τον Ανδρέα Ξανθό ο Σύνδεσμος 
Φαρμακευτικών Επιχειρήσεων Ελ
λάδος (ΣΦΕΕ) εξέφρασε τον έντονο 
προβληματισμό του για τις προτάσεις 
που αφορούν στη φαρμακευτική πο
λιτική, καθώς, «όπως φαίνεται, δεν 
εξασφαλίζει τη βιωσιμότητα των 
εταιριών του κλάδου μας ούτε τε
λικά εξυπηρετεί το συμφέρον των 
ασθενών. Είμαστε απογοητευμένοι 
διότι ακόμα και μετά την έξοδο από 
τα Μνημόνια δεν λαμβάνεται καμία 
ουσιαστική μέριμνα για την αναπρο
σαρμογή της δημόσιας φαρμακευ
τικής δαπάνης σε ένα λογικό ύψος, 
το οποίο θα επαρκεί να καλύψει τις 
πραγματικές ανάγκες της χώρας 
μας». ■
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1  Σχέδιο ενίσχυσης του Enterprise Greece
Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 11 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-12-2018

Επιφάνεια: 497.81 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 560

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Σχέδιο ενίσχυσης του Enterprise Greece
Συνδιαχείριση της «agora» -Άρση εμποδίων σε δημόσιες συμβάσεις - Ασφάλιση προσωπικού - Προσλήψεις

Του Ιταμάτη Ζησίμου
zstam@naftemporiki.gr

Μ
ε τέσσερις παρέμβασης 
επιχειρεί το υπου ργείο 
Οικονομίας και Ανά
πτυξης να ενισχύσει την Ελληνι

κή Εταιρεία Επενδύσεων και Εξω
τερικού Εμπορίου (Enterprise 
Greece). Το σχέδιο αναβάθμισης 
του Οργανισμού, ο οποίος έχει 
αναλάβει την ενίσχυση της εξω- 
στρέφειας της ελληνικής οικο
νομίας αλλά και της προσέλκυ
σης επενδύσεων, προβλέπει τη 
συνδιαχείριση της πύλης οικο
νομικής διπλωματίας «agora» 
(www.mfa.gr), που σήμερα τη 
διαχειρίζεται το υπουργείο Εξω
τερικών, την παρέκκλιση κατά 
περίπτωση από το πλαίσιο των 
δημοσίων συμβάσεων, ειδικά 
όταν πρόκειται να συνεργαστεί 
με οικονομικούς φορείς τρίτων 
χωρών, την παροχή ταξιδιωτικής 
ασφάλισης στο προσωπικό και 
τους συνεργάτες του όταν μετα- 
βαίνουνγια υπηρεσιακές ανάγκες 
σε τρίτες χώρες, αλλά και την αύ
ξηση του προσωπικού του.

Συνδιαχείριση 
της πύλης «agora»
Σύμφωνα με το ΥΠΟΙΚ, με την 
από κοινού διαχείριση του συ
στήματος ηλεκτρονικής διαχεί
ρισης πληροφοριών «Ηλεκτρο- 
νική Πύλη (Agora)», καθώς και 
κάθε τυχόν σχετικού συστήμα
τος που δήμιου ργείται ως ενιαία 
εθνική ηλεκτρονική πύλη για την 
εξωστρεφή επιχειρηματικότητα, 
θα επιτευχθεί ο βέληστος συν
τονισμός και η από κοινού διοί
κηση του συστήματος των κατε- 
ξοχήν συναρμόδιων υπουργεί
ων. Πάντως, στόχος είναι η δη
μιουργία μιας δυναμικής διαδι- 
κτυακής πύλης ενημέρωσης με 
την καταγραφή κάθε απαραίτη- 
πις για την εξαγωγική πολιτική 
πληροφορίας, που θα περιλαμ
βάνει βάσεις δεδομένων και θα πα
ρέχει πληροφορίες για κάθε πτυ
χή που έμμεσα ή άμεσα επηρε
άζει τη λήψη αποφάσεων στο 
πλαίσιο της εξαγωγικής πολιτι
κής. Η πύλη θα απευθύνεται στις 
επιχειρήσεις και ειδικότερα για 
τον υπάρχοντα και δυνητικό εξα- 
γωγέα με τρόπο διαδραστικό και 
με δυνατότητα χρήσης πολυμέ
σων, για θέματα όπως εξαγωγι- 
κές διαδικασίες, προετοιμασία 
συμμετοχής σε διεθνείς εκθέσεις, 
επιχειρηματικές αποστολές, εκ
παιδευτικό υλικό κ.ο,κ.

■ Η ηλεκτρονική πύλη 
(Agora) θα απευθύνεται 
στις επιχειρήσεις και ειδικό
τερα για τον υπάρχοντα και 
δυνητικό εξαγωγέα με 
τρόπο διαδραστικό και με 
δυνατότητα χρήσης πολυ
μέσων, για θέματα όπως 
εξαγωγικές διαδικασίες, 
προετοιμασία συμμετοχής 
σε διεθνείς εκθέσεις, επιχει
ρηματικές αποστολές, 
εκπαιδευτικό υλικό κοκ.

μοσίου, το Enterprise Greece εμ
πίπτει στο ρυθμιστικό πεδίο του 
ν. 4412/2016 για τις δημόσιες 
συμβάσεις. Εντούτοις, αποτε
λώντας τον εθνικό φορέα εξω- 
στρέφειας έχει εκ της ιδιαίτερης 
αποστολής της διαφορετικές υπη
ρεσιακές ανάγκες από τον υπό
λοιπο δημόσιο τομέα.

Συγκεκριμένα, το υφιστάμε

νο νομοθετικό πλαίσιο θέτει ορι
σμένα κρίσιμα προσκόμματα, 
που εμποδίζουν την αποτελε
σματική υλοποίηση των δράσε
ων και κατασκευών της εταιρεί
ας στο εξωτερικό, καθότι αφενός 
θεσπίζονται ανελαστικοί περιο
ρισμοί ως προς τον τόπο εγκα
τάστασης των υποψηφίων και 
προσφερόντων οικονομικών φο
ρέων που δικαιούνται να συμ
βάλλονται με φορείς του Δημο
σίου, αφετέρου λόγω των συχνά 
προβλεπόμενωνχρονοβόρων δια
δικασιών δεν είναι εφικτό να επι
λυθούν κατεπείγοντα ζητήματα με 
τη δέουσα ταχύτητα.

Πλέον, επιχειρείται η άρση 
αυτών των εμποδίων, προκειμέ- 
νου να διασφαλισθεί η ομαλή και 
αποτελεσματική της δράση στο 
εξωτερικό και δη σε τρίτες χώ
ρες, με την προϋπόθεση ότι οι 
δαπάνες θα κινούνται εντός του 
εγκεκριμένου προϋπολογισμού 
της εταιρείας. Σημειώνεται ότι ο

οργανισμός θα εξακολουθήσει 
να υπόκειται στις γενικές αρχές 
των δημόσιων συμβάσεων, ήτοι 
στην αρχή της ίσης μεταχείρι
σης, της διαφάνειας και της προ
στασίας του ελεύθερου ανταγω
νισμού , ώστε να διασφαλισθεί η 
βέλτιστη εξυπηρέτηση του δη
μοσίου συμφέροντος.

Ευρωπαϊκή κάρτα 
ασφάλισης προσωπικού
Για τις υπηρεσιακές μετακινή- 
σας του προσωπικού και των συ
νεργατών του οργανισμού στις 
χώρες της Ε.Ε. προβλέπεται η δυ
νατότητα έκδοσης της ευρωπαϊ
κής κάρτας ασφάλισης ασθένει
ας, η οποία προσφέρει πρόσβα
ση σε ιατρικά αναγκαία κρατική 
περίθαλψη κατά την προσωρινή 
διαμονή σε μια από τις 28 χώρες 
της Ευρωπαϊκής Ενώσεως, την 
Ισλανδία, το Λιχτενστάιν, τη Νορ
βηγία και την Ελβετία, υπό τους 
ίδιους όρους και υπό το ίδιο κό

στος με τους ασφαλισμένους των 
εν λόγω χωρών.

Εντούτοις, μείζον ζήτημα υφί- 
σταται με τις υπηρεσιακές μετα
κινήσεις σε τρίτες χώρες, καθότι 
σε πολλές περιπτώσεις είτε το 
εθνικό σύστημα υγείας δεν δια
σφαλίζει πλήρως την παροχή 
επαρκών και αποτελεσματικών 
υπηρεσιών υγείας, είτε το κόστος 
νοσηλείας είναι απαγορευτικό. 
Για την υπέρβαση αυτού του εμ
ποδίου, θα προβλεφθεί η δυνα
τότητα παροχής ταξιδιωτικής 
ασφάλισης από την εταιρεία στο 
προσωπικό και τους συνεργάτες 
της όταν μεταβαίνουν σε τρίτες 
χώρες για υπηρεσιακές ανάγκες. 
Σημειώνεται ότι για τη σύναψη 
ασφαλιστηρίων συμβολαίων θα 
ακολουθηθεί το ρυθμιστικό πλαί
σιο για τις δημόσιες συμβάσεις.

Ενίσχυση του 
ανθρώπινου δυναμικού
Τέλος, στο σχέδιο αναβάθμισης

του Enterprise Greece προβλέ- 
πεται η δυνατότητα ενίσχυσης 
του ανθρώπινου δυναμικού του 
μέσω αποσπάσεων τακτικών μο
νίμων υπαλλήλων καθώς και 
υπαλλήλων με σχέση εργασίας 
ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρό
νου (ΙΔΑΧ) από φορείς του δη
μόσιου τομέα.

Σύμφωνα με το υπου ργείο Οι
κονομίας, με τον τρόπο αυτό εξα
σφαλίζεται η ταχεία στελέχωση 
της εταιρείας με κατάλληλο προ
σωπικό, ανάλογα με τις εκάστο- 
τε διαμορφούμενες ανάγκες, αλ
λά και η διατήρηση του προσω
πικού αυτού στην εταιρεία για τα 
χρονικά διαστήματα που αυτό εί
ναι απαραίτητο.

Ταυτόχρονα όμως παρέχεται 
και η δυνατότητα παραμονής σε 
αυτήν ήδη αποσπασμένων δη
μοσίων υπαλλήλων, οι οποίοι και 
επιθυμούν τη συνέχιση της απα
σχόλησής τους στην εταιρεία.

[SID:12299782]

Αρση εμποδίων 
σε δημόσιες συμβάσεις
Ως εταιρεία του ελληνικού Δη-
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1  Επισπεύδονται οι κρίσεις για ογκολόγο
Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ

ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ
Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-12-2018

Επιφάνεια: 466.77 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

» ΜΕΤΑ ΤΑ ΑΛΛΕΠΑΛΛΗΛΑ ΔΗΜΟΣΙΕΥΜΑΤΑ ΤΟΥ ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΥ

Επισπεύδονται οι κρίσεις για ογκολόγο
Μέσα στον Ιανουάριο πολύ πιθανό να αναλάβει καθήκοντα, αν δεν υπάρξουν νέες καθυστερήσεις

Ε
πισπεύδονται οι διαδικασίες για την ολο
κλήρωση των κρίσεων που θα «κλειδώ
σουν» τη δεύτερη θέση μόνιμου ογκολόγου 
στη Μονάδα Χημειοθεραπείας του Νοσοκομείου, 

μετά τον θόρυβο που προκάλεσαν τα δημοσιεύματα 
του ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΥ, σε συνδυασμό με τη δημόσια 
ανάρτηση του ογκολόγου Γ. Ρήγα που χτύπησε εκ 
νέου «καμπανάκι» για το θέμα.

Χθες οι γιατροί που έχουν υποβάλει αίτηση να 
κριθούν για να προσληφθούν μόνιμα στο ΕΣΥ 
και στη συγκεκριμένη ειδικότητα, ενημερώθη
καν από την αρμόδια επιτροπή ότι την ερχόμενη 
Δευτέρα θα περάσουν από συνέντευξη, όπως 
προβλέπει η σχετική νομοθεσία για να προχω
ρήσει η διαδικασία. Οι διαβεβαιώσεις που δό
θηκαν στη διοίκηση του ΓΝΒ είναι πως η διαδι
κασία βρίσκεται σε ώριμο στάδιο και θα ολο
κληρωθεί όσο το δυνατόν συντομότερα. Αν δεν 
υπάρξουν απρόοπτα και νέες καθυστερήσεις, 
όπως αυτές που παρατηρήθηκαν από τον περα
σμένο Μάιο, εκτιμάται πως αρχές Ιανουάριου 
είναι εφικτό να αναλάβει υπηρεσία στη Μονάδα 
ο δεύτερος μόνιμος ογκολόγος.

Επιτάχυνση προσλήψεων 
ζητά η ΕΙΝΚΥΜ

θέση στο θέμα πήρε με ανακοίνωσή της και 
η Ενωση Νοσοκομειακών Γιατρών. Η ΕΙΝΚΥΜ

επαναλαμβάνει τη θέση της περί πρόσληψης 
μόνιμων γιατρών και χαρακτηρίζει μεσοβέζικη 
λύση των επαναπροκήρυξη προσωρινών συμ
βάσεων.

Αποδίδει επίσης ευθύνες στην ΥΠ Ε και το 
Υπουργείο Υγείας για τις οργανωτικές δυσκο
λίες που έχουν ως αποτέλεσμα να έχουν καθυ
στερήσει οι κρίσεις μόνιμων γιατρών για αυτό 
και ζητά να επιταχυνθούν οι διαδικασίες.

Με φόντο μάλιστα τα προβλήματα και τις ελ
λείψεις που καθιστούν απαραίτητη την ύπαρξη 
δεύτερου μόνιμου ογκολόγου στη Μονάδα Χη
μειοθεραπείας του Νοσοκομείου Βόλου, η 
Ενωση Νοσοκομειακών Γιατρών διατυπώνει 
την άποψη ότι «τμήματα με αυξημένη κίνηση 
ασθενών, καθώς και τμήματα που εξυπηρετούν 
ευπαθείς ομάδες είναι αναγκαίο να στηρίζονται 
κατά προτεραιότητα σε ιατρικό προσωπικό».

«Προξενεί όμως κακή εντύπωση το γεγονός 
ότι την τελευταία εντελώς στιγμή, όπως ανα
φέρθηκε για τον επικουρικό ογκολόγο του Νο
σοκομείου, ανέκυψε το θέμα της μη λήψης της 
κανονικής του αδείας. Πιστεύουμε ότι η κανονι
κή άδεια οφείλει να δοθεί στους εργαζόμενους 
ακόμη και αν τα τμήματα έχουν αυξημένες 
ανάγκες» συνεχίζει η ανακοίνωση του συνδικα
λιστικού οργάνου των γιατρών, με την ΕΙΝΚΥΜ 
να σημειώνει επίσης πως «το δικαίωμα της κα
νονικής άδειας είναι ιερό για όλους τους εργα

ζόμενους και δεν πρόκειται να επιτρέψουμε σε 
κανένα να το καταπατήσει». Ζητά μάλιστα να γί
νει άμεσα έλεγχος από τους υπεύθυνους, διευ
θυντή Ιατρικής Υπηρεσίας, διοικητή Νοσοκο
μείου, ΥΠΕ, Υπουργείο Υγείας, εάν έχει παρα- 
βιαστεί η κανονική άδεια των επικουρικών για
τρών και να αποδοθούν οι αντίστοιχες ευθύνες,

λέγοντας εν κατακλείδι: «Το Υπουργείο Υγείας 
και η ΥΠΕ πρέπει να σταματήσουν να αργοπο- 
ρούν. Καλούμε όσους ευθύνονται να αφήσουν 
τις υπεκφυγές και να ελέγξουν άμεσα τυχόν πα
ραβιάσεις των εργασιακών δικαιωμάτων των 
εργαζομένων».

ΒΑΣΩ ΚΥΡΙΑΖΗ
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1  Ανάσα για νευραλγικά τμήματα του Νοσοκομείου-
Παρατείνονται οι συμβάσεις των επικουρικών γιατρών

Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ
ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ

Σελ.: 8 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-12-2018

Επιφάνεια: 145.46 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

I Ανάσα για νευραλγικά 
τμήματα του Νοσοκομείου - 
Παρατείνονται οι συμβάσεις 
των επικουρικών γιατρών

Τροπολογία με την οποία θα δίνεται παράταση 
στη θητεία των επικουρικών γιατρών, οι συμβά
σεις των οποίων λήγουν στις 31.1.2019, για 10 
μήνες, αναμένεται να εκδώσει η ηγεσία του 
Υπουργείου Υγείας.

Πρόκειται ουσιαστικά για επικουρικούς για
τρούς που εργάζονται στο ΕΣΥ και πληρώνονται 
μέσα από κονδύλια του ΕΣΠΑ. Όπως διαβεβαί
ωσε ο υπουργός Υγείας τους εκπροσώπους της 
Ομοσπονδίας των Νοσοκομειακών Γιατρών 
(ΟΕΝΓΕ), με τους οποίους συναντήθηκε, έχουν 
εξασφαλισθεί 20 εκατ. ευρώ και πάλι από ΕΣΠΑ 
για να συνεχισθεί η μισθοδοσία των επικουρικών 
γιατρών για τους επόμενους 10 μήνες.

Από την άλλη, πιο πολύπλοκη φαίνεται ότι θα εί
ναι διαδικασία για τους επικουρικούς γιατρούς των 
οποίωνοι συμβάσεις λήγουν στις 31.12.2018. Για 
αυτές τις περιπτώσεις, θα τους δοθεί η δυνατότη
τα να δηλώσουν και πάλι το ενδιαφέρον τους για

πρόσληψη πριν λήξουν οι συμβάσεις τους, εφό
σον επιθυμούν να παραμείνουν στις θέσεις τους, 
ώστε να προσληφθούν με νέα σύμβαση, κάτι που 
προβλέπεται και σε σχετική τροπολογία που επί
σης ψηφίστηκε.

Στο θέμα της παράτασης αναφέρθηκε χθες ο δι
οικητής του Νοσοκομείου Βόλου Μ. Δραμητινός, 
καθώς σήμερα στο Νοσοκομείο Βόλου απασχο
λούνται συνολικά 22 επικουρικοί γιατροί.

Από αυτούς άλλων οι συμβάσεις λήγουν τέλος 
Δεκεμβρίου και άλλων που απασχολούνταν μέσω 
ΕΣΠΑ λήγουν μέσα στον Ιανουάριο.

Η δρομολόγηση της παράτασης των συμβάσε- 
ών τους, στο πλαίσιο των όσων προαναφέρθη- 
καν, αναμένεται να λειτουργήσει ικανοποιητικά 
στη λειτουργία νευραλγικών κλινικών, που σε ένα 
μεγάλο βαθμό στηρίζονται στο συγκεκριμένο ια
τρικό προσωπικό.

Να σημειωθεί ότι η Ενωση Νοσοκομειακών Για
τρών Ν. Μαγνησίας, αλλά και οι άλλες περιφερει
ακές Ενώσεις μαζί με την Ομοσπονδία Νοσοκο
μειακών Γιατρών, έχουν ζητήσει να μετατραπούν 
οι συμβάσεις γιατρών και υπόλοιπου επικουρι
κού προσωπικού σε αορίστου χρόνου και να συ- 
σταθούν οργανικές θέσεις για όλες τις ειδικότη
τες.
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1  ΑΝΟΙΞΕ Ο ΧΡΙΣΤΟΥΓΕΝΝΙΑΤΙΚΟΣ ΚΟΥΜΠΑΡΑΣ
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,24-25 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-12-2018

Επιφάνεια: 1114.91 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΑΝΟΙΞΕ Ο ΧΡΙΣΤΟΥΓΕΝΝΙΑΤΙΚΟΣ ΚΟΥΜΠΑΡΑΣ
Ζεσταίνονται οι τσέπες μιας μεγάλης μερίδας πολιτών. Αρχισαν ήδη να καταβάλλονται τα αναδρομικά των ειδικών μισθολογίων. Σήμερα 
ξεκινάει η πληρωμή του κοινωνικού μερίσματος, ενώ νωρίτερα από κάθε άλλη φορά θα δοθούν οι συντάξεις όλων των Ταμείων. Μέχρι 
το τέλος του χρόνου θα πληρωθούν επιδόματα παιδιού και θέρμανσης. Αναλυτικά οι ημερομηνίες με τις πληρωμές. ΣΕΛ. 24-25



10;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΑΝΟΙΞΕ Ο ΧΡΙΣΤΟΥΓΕΝΝΙΑΤΙΚΟΣ ΚΟΥΜΠΑΡΑΣ
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,24-25 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-12-2018

ΠΡΙΝ ΤΑ ΧΡΙΣΤΟΥΓΕΝΝΑ Η ΠΛΗΡΩΜΗ ΣΥΝΤΑΞΕΩΝ ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ - ΤΗΝ ΤΕΤΑΡΤΗ 19/12 ΑΠΟ ΟΓΑ ΚΑΙ ΟΑΕΕ.

Μήνας «ανάσας» ίων νοικοκυριών
Νωρίτερα καταβάλλονται 
φέτος οι συντάξεις, τα 
επιδόματα, οι επιδοτήσεις 
και τα αναδρομικά των ειδικών 
μισθολογίων, ώστε μαζί 
με το κοινωνικό μέρισμα 
να δοθεί μεγάλη ανάσα 
στην εορταστική αγορά

►Tns ΔΙΑΛΕΚΤΗΣ ΑΓΓΕΛΗ

οινωνικό μέρισμα, επιδόματα, συντά
ξεις. Το πνεύμα των Χριστουγέννων 
φαίνεται να επηρέασε την κυβέρνηση 
η οποία έχει μετατρέψει τον Δεκέμ
βριο σε μήνα οικονομικής ενίσχυσης 
των νοικοκυριών της επικράτειας. Ο 
«πακτωλός» χρημάτων που θα δοθούν 
αναμένεται να κινήσει την αγορά, δίνο
ντας την τόσο απαραίτητη ανάσα στις 
επιχειρήσεις, μικρές και μεγάλες.

Από σήμερα ξεκινά να πιστώνεται 
το κοινωνικό μέρισμα στους λογαρια
σμούς των δικαιούχων που υπέβαλαν 
αίτηση μέχρι τις 11 Δεκεμβρίου, ενώ, 
για όσες αιτήσεις εγκριθούν έως τις 21 
του μήνα, τα χρήματα θα καταβληθούν 
μέχρι την Παρασκευή 28 Δεκεμβρίου. 
Περίπου 1,3 εκατομμύρια νοικοκυριά 
που είχαν υποβάλει αίτηση μέχρι τα 
μεσάνυχτα της Τρίτης 11 Δεκεμβρίου 
θα εισπράξουν μέρισμα που θα ξεπερνά 
τα 633 εκατ. ευρώ, με τον μέσο όρο της 
οικονομικής ενίσχυσης για το κάθε νοι
κοκυριό να φτάνει τα 480 ευρώ, ενώ το

ΠΕΜΠΤΗ ΔΕΥΤΕΡΑ

29/11 3/12
Καταβλήθηκαν Συντάξεις
συντάξεις Δεκεμβρίου
Δεκεμβρίου
από Δημόσιο,
ΙΚΑ, ΝΑΤ και
ΚΕΑΝ, τα υπό
λοιπα Ταμεία

ΟΑΕΕ και ΟΓΑ

του υπουργείου
Εργασίας και %,·,
οι προσωρινές Μί
συντάξεις των it
Ενόπλων Δυνά ---------- \
μεων, Σωμάτων %.
Ασφαλείας και It :
του Πυροσβεστι III . !ί·.It .· -
κού Σώματος <

ποσό που θα διατεθεί συνολικά και στις 
δύο φάσεις πληρωμών αναμένεται να 
φτάσει τα 710 εκατ. ευρώ φέτος.

Νωρίτερα από το προβλεπόμενο 
θα καταβληθεί η έκτη δόση του επι
δόματος παιδιού 2018, για το δίμηνο 
Νοέμβριος - Δεκέμβριος, ύστερα από 
σχετική απόφαση του Οργανισμού 
Προνοιακών Επιδομάτων και Κοινω
νικής Αλληλεγγύης (ΟΠΕΚΑ). Η τελευ
ταία -για φέτος- δόση θα πληρωθεί την 
Παρασκευή 21 Δεκεμβρίου για όσους 
ενδιαφερομένους υποβάλουν αίτηση 
Α21, στην ηλεκτρονική πλατφόρμα 
https://www.idika.gr/epidomapaidiou/,

ΤΡΙΤΗ

4/12
Επικουρικές
συντάξεις
ΕΤΕΑΕΠ

%:

\
1

ΔΕΥΤΕΡΑ

19/12
Προπληρώθη
καν επιδόματα
ανεργίας, επιδό
ματα μακροχρο- 
νίως ανέργων 
και βοηθήματα 
ανεργίας των 
αυτοτελώς και 
ανεξαρτήτως 
απασχολουμέ- 
νων, ενώ άρχισε 
να καταβάλλε
ται το Δώρο 
Χριστουγέννων 
2018 στους 
επιδοτούμενους 
ανέργους και 
στις δικαιούχους 
της ειδικής παρο
χής προστασίας 
μητρότητας.

εως τα μεσάνυ
χτά της Κυρια
κής 16 Δεκεμ
βρίου. Οσοι 
υποβάλουν αίτη
ση μετά την 21η Δεκεμβρίου και έως 
την 31η Δεκεμβρίου, θα πληρωθούν με 
την πρώτη καταβολή του 2019. Από τον 
ΟΠΕΚΑ ανακοινώνεται ότι περισσό
τερες από 880.000 οικογένειες έχουν 
εγκεκριμένες αιτήσεις Α21 για το 2018, 
ότι το μέσο μηνιαίο επίδομα είναι κατά 
45% υψηλότερο από τις προηγούμενες 
χρονιές και ότι από αυτό καλύπτονται 
περισσότερα από 1,56 εκατομμύρια

ΤΕΤΑΡΤΗ

12/12
Ξεκίνησε 
η καταβολή των
αναδρομικών
στα ειδικά 
μισθολόγια

ΠΕΜΠΤΗ

13/12
Κοινωνικό
μέρισμα
(αιτήσεις ώς 
11/12)

παιδιά στην Ελλάδα.
Την Παρασκευή 21 Δεκεμ

βρίου 2018 θα πραγματοποιηθεί 
η πληρωμή των δικαιούχων του 
πανελλαδικού προγράμματος 
Κοινωνικό Εισόδημα Αλληλεγ
γύης, για τον μήνα Δεκέμβριο, 
των οποίων οι αιτήσεις εγκρίθη- 
καν έως τις 30 Νοεμβρίου 2018. 
Το ποσόν που θα πιστωθεί στους 
λογαριασμούς των 302.158 δι
καιούχων του ΚΕΑ ξεπερνά τα 
66 εκατ. ευρώ. Από το υπουργείο 
Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλι
σης και Κοινωνικής Αλληλεγγύ

ης διευκρινίζεται ότι η οικονομι
κή ενίσχυση αφορά περισσότερα από 
625.000 άτομα.

Μέχρι το τέλος του μήνα θα κατα
βληθεί το επιπλέον ποσό για το επίδο
μα πετρελαίου θέρμανσης στα νοικοκυ
ριά που το έλαβαν πέρυσι, ενώ την ίδια 
περίοδο θα ανοίξει και η ηλεκτρονική 
πλατφόρμα για το επίδομα της φετινής 
σεζόν. Το νέο επίδομα θα χορηγηθεί με 
τα ίδια εισοδηματικά και περιουσιακά
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1  ΑΝΟΙΞΕ Ο ΧΡΙΣΤΟΥΓΕΝΝΙΑΤΙΚΟΣ ΚΟΥΜΠΑΡΑΣ
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,24-25 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-12-2018

ΟΙ ΥΠΟΛΟΙΠΕΣ ΣΥΝΤΑΞΕΙΣ ΘΑ ΠΙΣΤΩΘΟΥΝ ΤΗΝ ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 21/12

ο φετινός Δεκέμβριος
ΤΕΤΑΡΤΗ

19/12
Συντάξεις
Ιανουάριου
ΟΑΕΕ και ΟΓΑ

18-

20/12
Πληρωμή 
επιδοτήσεων 
ΟΠΕΚΕΠΕ, με
την εκκαθάρι
ση της Ενιαίας 
Ενίσχυσης

κριτήρια αλλά θα είναι αυξημένο, 
καθώς το ποσό της επιδότησης από 
τα 12,5 λεπτά το λίτρο εξετάζεται 
να διαμορφωθεί στα 15 ή 20 λεπτά 
το λίτρο. Στις αρχές της ερχόμενης 
εβδομάδας θα εκδοθούν και οι 
σχετικές αποφάσεις. Η πρώτη θα 
αφορά το έξτρα επίδομα πετρελαί
ου θέρμανσης συνολικού ύφους 
15 εκατ. ευρώ, που θα χορηγηθεί 
στους περυσινούς δικαιούχους ως 
ενίσχυση από το υπερπλεόνασμα 
που δημιουργήθηκε, πριν από την 
καταβολή του επιδόματος του επό
μενου έτους. Μέχρι τις 28 Δεκεμ
βρίου, οι δικαιούχοι θα δουν το ποσό 
να πιστώνεται στους τραπεζικούς λο
γαριασμούς τους.

Ηδη από τις αρχές της εβδομάδας 
έχει ξεκινήσει η καταβολή των επι
δομάτων ανεργίας, των επιδομάτων 
μακροχρόνια ανέργων και των βοη
θημάτων ανεργίας των αυτοτελώς και 
ανεξαρτήτως απασχολουμένων καθώς 
και του δώρου Χριστουγέννων 2018 
στους επιδοτούμενους ανέργους και

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ

21/12
Συντάξεις
Ιανουάριου
Δημοσίου, ΙΚΑ, 
ΝΑΤ, των υπό
λοιπων Ταμείων 
του υπουργείου 
Εργασίας, οι 
προσωρινές 
συντάξεις Ενό
πλων Δυνάμε
ων, Σωμάτων 
Ασφαλείας και 
Πυροσβεστικού 
Σώματος 
Πίστωση 
λογαριασμών 
δικαιούχων ΚΕΑ 
Πληρωμή 6ης 
δόσης επιδόμα
τος παιδιού

ΕΩΣ

24/12
Πληρωμή
(αγροτικής)
εξισωτικής απο
ζημίωσης έτους 
2018 και υπόλοι
πα προηγούμε
νων ετών

ΠΕΜΠΤΗ

27/12
Επικουρικές
συντάξεις ΕΤΕΑ- 
ΕΠ Ιανουάριου

Olt

στις δικαιούχους 
της ειδικής παρο
χής προστασίας 
μητρότητας.

Το τριήμερο 
18-20 Δεκεμβρί
ου ο ΟΠΕΚΕΠΕ 
(Οργανισμός 

Πληρωμών και Ελέγχου Κοινοτικών 
Ενισχύσεων Προσανατολισμού και 
Εγγυήσεων), με την εκκαθάριση της 
Ενιαίας Ενίσχυσης, αναμένεται να 
πληρώσει τις αγροτικές επιδοτήσεις, 
πριν από τα Χριστούγεννα θα καταβλη
θεί και η εξισωτική αποζημίωση του 
έτους 2018, ύψους 247 εκατ. ευρώ, ενώ 
θα έχει ολοκληρωθεί η πληρωμή των 
υπολοίπων της εξισωτικής των προη
γούμενων ετών από το 2008.

' h ■
Ί:

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ

28/12
Κοινωνικό 
μέρισμα (εγκρί
σεις ώς 21/12)

Μέχρι 31/12 
Θα καταβληθεί 
το επιπλέον ποσό 
της επιδότησης
θέρμανσης για
το 2017-2018

Παράλληλα, σε συνέχεια των συντά
ξεων Δεκεμβρίου, που ξεκίνησαν να 
πληρώνονται ήδη από τα τέλη Νοεμ
βρίου, και οι συντάξεις Ιανουάριου θα 
δοθούν νωρίτερα, μέσα στον τρέχοντα 
μήνα. Συγκεκριμένα, οι συντάξεις του 
ΕΦΚΑ, που προέρχονται από τον ΟΓΑ 
και τον ΟΑΕΕ θα καταβληθούν την Τε
τάρτη 19 Δεκεμβρίου, ενώ οι συντάξεις 
που προέρχονται από τους λοιπούς φο
ρείς και του Δημοσίου θα καταβληθούν 
την Παρασκευή 21 Δεκεμβρίου.

Επιπρόσθετα, καταβλήθηκαν τα ανα
δρομικά των 330.000 ένστολων, πανε
πιστημιακών, δικαστικών λειτουργών, 
γιατρών του ΕΣΥ και όσων ανήκουν 
στις κρατικές ορχήστρες και τη Λυρική 
Σκηνή, που έφτασαν συνολικά τα 820 
εκατ. ευρώ.
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1  Τι... δεν αλλάζει στις εγγραφές του «Οικογενειακού
Γιατρού»

Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ
ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ

Σελ.: 8 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-12-2018

Επιφάνεια: 198.09 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Τι... δεν αλλάζει στις εγγραφές του «Οικογενειακού Γιατρού»
Το Υπουργείο Υγείας ανακοίνωσε τι θα συμβεί από τις αρχές του έτους

Για τους πολίτες που είτε δεν προλά
βουν να εγγραφούν στον οικογενειακό 
γιατρό είτε δεν υπάρχει επάρκεια οικο
γενειακών γιατρών στην περιοχή τους 
(ή γιατρών συμβεβλημένων με τον ΕΟ- 
ΠΥΥ), δεν θα αλλάξει τίποτε στον τρό
πο με τον οποίο καλύπτονταν ως σήμε
ρα, δηλαδή θα συνεχίσουν να απευθύ
νονται είτε στους γιατρούς του ΕΣΥ εί
τε σε άλλους, θα συνταγογραφούν τα 
φάρμακα και θα κάνουν τις εξετάσεις 
τους με τον ίδιο τρόπο.

Ο υπουργός Υγείας Ανδρέας Ξανθός, 
μιλώντας στον «105,5 Στο Κόκκινο» 
για τη μεταρρύθμιση στην Πρωτοβάθ
μια Φροντίδα Υγείας και τον οικογενει
ακό γιατρό τόνισε τα εξής: «Θέλουμε 
όμως σιγά-σιγά να εμπιστευτούν τον 
νέο θεσμό, να αναζητούν υπηρεσίες μέ
σα από την οικογενειακή φροντίδα, 
ώστε σιγά-σιγά να μετατοπίζεται το βά
ρος από το νοσοκομείο και την περί
θαλψη στην πρόληψη της ασθένειας. 
Θα προχωρήσει αργά, σταδιακά, όπως

σε όλες τις χώρες του κόσμου [...] για 
ποιοτική και δωρεάν φροντίδα».

Τόνισε ότι οι 101 (Τοπικές Μονάδες 
Υγείας) ΤΟΜΥ που λειτουργούν αυτή 
την στιγμή έχουν ήδη πάνω από 1 εκα
τομμύριο εγγεγραμμένους πολίτες 
στους οικογενειακούς γιατρούς, 
150.000 ενεργοποιημένους ηλεκτρονι
κούς φακέλους Υγείας, εκατοντάδες χι
λιάδες επισκέψεις που έχουν πραγματο
ποιηθεί, ένα ελάχιστο ποσοστό παρα
πομπών στα άλλα επίπεδα του συστή

ματος Υγείας που σημαίνει, όπως είπε ο 
υπουργός, ότι «υπάρχει στις ΤΟΜΥ 
επάρκεια και δυνατότητα διαχείρισης 
σε πρωτοβάθμιο επίπεδο».

Ο υπουργός παραδέχθηκε ότι υπάρ
χουν ελλείψεις οικογενειακών γιατρών 
για να στελεχώσουν πλήρως το νέο σύ
στημα που προβλέπει 239 δομές σε όλη 
τη χώρα. Σταδιακά όμως γίνονται βή
ματα και ο στόχος του υπουργείου είναι 
τον Ιανουάριο οι ΤΟΜΥ να έχουν φτά
σει τις 120.
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1  • ΣΕ ΑΝΑΖΗΤΗΣΗ ΕΥΚΑΙΡΙΩΝ ΑΠΑΣΧΟΛΗΣΗΣ ΣΕ
ΕΥΡΩΠΗ ΚΑΙ ΜΕΣΗ ΑΝΑΤΟΛΗ Τα προβλήματα των
φυσιοθεραπευτών ...

Πηγή: ΘΕΣΣΑΛΙΑ Σελ.: 12 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-12-2018

Επιφάνεια: 404.87 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

• ΣΕ ΑΝΑΖΗΤΗΣΗ ΕΥΚΑΙΡΙΩΝ ΑΠΑΣΧΟΛΗΣΗΣ ΣΕ ΕΥΡΩΠΗ ΚΑΙ ΜΕΣΗ ΑΝΑΤΟΛΗ

Δεν είναι μόνο οι γιατροί, 
οι μηχανικοί και άλλοι 
επιστήμονες που τα τελευταία 
χρόνια αναζήτησαν δουλειά 
στο εξωτερικό. Σε αυτούς 
περιλαμβάνονται και οι 
φυσικοθεραπευτές που 
προσπαθούν να βρουν ευκαιρίες 
καλύτερης απασχόλησης σε άλλες 
χώρες της Ευρώπης, ακόμη και στη 
Μέση Ανατολή.

ΡΕΠΟΡΤΑΖ
ΦΩΤΗΣ ΣΠΑΝΟΣ

Τ
α προβλήματα των φυσιοθεραπευτών 
από τις μειωμένες εξοφλήσεις από τον 
ΕΟΠΥΥ, την πληθώρα επιστημόνων στον 
κλάδο, αλλά της επίπτωσης της οικονομικής 

ύφεσης με τις χαμηλές αποδοχές, τους ανα
γκάζουν να εξετάσουν και άλλεςλύσεις, εκτός 
Ελλάδας.
Πριν λίγες ημέρες βρέθηκαν στον Βόλο στο 
πλαίσιο συνεδρίου ο πρόεδρος και ο αντιπρό
εδρος του πανελλήνιου συλλόγου φυσιοθε
ραπευτών κ.κ. Πέτρος Λυμπερίδης και Σπύρος 
Ρουμελιώτης αντίστοιχα.
Το διοικητικό συμβούλιο του πανελλήνιου 
συλλόγου φυσικοθεραπευτών συναντήθηκε 
με την υφυπουργό Οικονομικών κ. Κατερίνα 
Παπανάτσιου καιτην υφυπουργό Εσωτερικών

Τα προ
βλήματα 
από τις 
μειωμένες 
εξοφλή
σεις από 
τον ΕΟ- 
ΠΥΥ, την 
πληθώρα 
επιστημό
νων στον 
κλάδο, 
αλλά και 
οι χαμηλές 
αποδο
χές, τους 
οδηγούν 
σε μετανά
στευση

Από αριστερά: Πέτρος Λυμπερίδης και Σπύρος 
Ρουμελιώτης

κ. Μαρίνα Χρυσοβελώνη.
Μάλιστα ένα από τα θέματα που τέθηκαν ήταν 
και το επίδομα της επικίνδυνης και ανθυγιει
νής εργασίας που δεν δίνεται στους φυσιοθε
ραπευτές των νοσοκομείων, ενώ εκφράστηκε 
η αντίδραση του συλλόγου για την παροχή 
υπηρεσιών φυσικοθεραπείας από τα ιδιωτικά 
γυμναστήρια, μια διάταξη που εντάχθηκε σε 
νομοσχέδιο του υπουργείου αθλητισμού, αλλά 
γίνονται προσπάθειες να αποσυρθεί. Μάλιστα 
από τον σύλλογο αναφέρθηκε ότι μετά από 
συνάντηση με τον υφυπουργό αθλητισμού 
συμφωνήθηκε να μην συμπεριληφθεί το συ
γκεκριμένο άρθρο στον νόμο.
Παράλληλη η οικονομική κρίση έχει πλήξει 
αυτά τα χρόνια και τον κλάδο των φυσιοθε
ραπευτών.
0 κ. Λυμπερίδης τόνισε πως «ο σύλλογός μας 
έχει εγγεγραμμένους 8.500 φυσιοθεραπευ

τές που ασκούν επαγγέλματα είτε ιδιωτικά 
είτε στα δημόσια νοσοκομεία. Και αυξάνονται 
συνεχώς οι φυσικοθεραπευτές. Βέβαια αυτό 
που έχουμε να πούμε, είναι πως πολλοί συ
νάδελφοί μας ζητούν συνεχώς βεβαιώσεις, 
προκειμένου να φύγουν για το εξωτερικό. 
Έχουμε περίπου 100-150 φυσιοθεραπευ
τές τον χρόνο που μεταναστεύουν για εργασία 
στην Αγγλία, στη Γερμανία, την Ελβετία ακόμη 
και στα Αραβικά Εμιράτα και αυτό είναι μείζον 
ζήτημα. Οι συνάδελφοι επιλέγουν τη φυγή στο 
εξωτερικό αφενός, γιατί δεν βρίσκουν δουλειά 
στην Ελλάδα αφετέρου επειδή, οι αποδοχές, 
όταν βρίσκουν εργασία, είναι χαμηλές, δηλα
δή 400-500 ευρώ. Αν ο φυσικοθεραπευτής 
επιλέξει να ιδιωτεύσει, να ανοίξει δηλαδή φυ- 
σικοθεραπευτήριο, θα αντιμετωπίσει μεγάλα 
προβλήματα με τον ΕΟΠΥΥ και τους κλειστούς 
προϋπολογισμούς. Πιο συγκεκριμένα λόγω 
του rebate και του clow back, εισπράττει στο 
πλαίσιο της εξόφλησης από τον ΕΟΠΥΥ μέχρι 
και 40% λιγότερα από αυτά που θα περίμενε 
να λάβει. Στην ουσία, λόγω των περικοπών 
που γίνονται στις επιστροφές, μια συνεδρία 
φυσικοθεραπείας πληρώνεται πλέον με τέσ
σερα ευρώ».
Στην Ελλάδα λειτουργούν στην τριτοβάθμια 
εκπαίδευση τέσσερα τμήματα φυσικοθερα
πείας. Με την ενοποίηση των ΑΕΙ θα γίνουν 
και αυτά πανεπιστημιακά τμήματα. «Πάγιο αί
τημά μας είναι τα τμήματα φυσικοθεραπείας 
να εντάσσονται στις σχολές των επιστημών 
υγείας και πουθενά αλλού. Αυτό έγινε στα ΑΕΙ 
Δυτικής Αττικής και Θεσσαλίας» επισήμανε ο 
κ. Λυμπερίδης.
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1  Ένα οργανωμένο σχέδιο τρομοκρατίας
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 3 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-12-2018

Επιφάνεια: 962.79 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

■ H Eldorado χτίζει φράγμα σε σημείο 
που έχει δώσει σεισμό 7,2 Ρίχτερ xoopis 
γνώση της αντισεισμικήε προστασίας

Προσλήφθηκαν 
κουκουλοφόροι 
μπράβοι για να 
απομακρύνουν 
τους κατοίκους

Από τις
Μαρία Παναγιωτου 
Ντίνα ιωακειμίδου
mpanagiotou@dimokratianews.gr 
dimokratia @ dimokratianews.gr

ΜΕΡΟΣ 120
ο φράγμα που χτίζει η 
καναδική εταιρία εξό- 
ρυξης Eldorado Gold, 
η οποία αποτελεί τη 
μητρική εταιρία της 

Ελληνικός Χρυσός, στον Κοκκι- 
νόλακκα, στον Δήμο Αριστοτέλη 
στη Χαλκιδική, μόλις 500 μέτρα 
από το Στρατώνι, αποτελεί, όπως 
επισημάναμε και χθες, ωρολογια
κή βόμβα καθώς χτίζεται πάνω σε 
ένα από τα πιο επικίνδυνα ρήγ
ματα του ελληνικού χώρου, το 
οποίο το 1932 έδωσε σεισμό 7,2 
Ρίχτερ. Στο Συμβούλιο της Επι
κράτειας εκκρεμούν έξι υποθέ
σεις σχετικές με την Ελληνικός 
Χρυσός, η εκδίκαση των οποί
ων έχει αναβληθεί 
για τις 6 Φεβρουάρι
ου 2019. Μεταξύ αυ
τών είναι και η προ
σφυγή των πολιτών 
για τον Χώρο Υγειο
νομικής Ταφής Επι
κίνδυνων Αποβλή
των (ΧΥΤΕΑ) στον 
Κοκκινόλακκα. «Δεν 
έχουν γίνει μελέτες για την πε
ρίπτωση που τα φράγματα αυ
τά αστοχήσουν, γιατί απλά υπο
θέτουν πως δεν θα αστοχήσουν. 
Ενα ερώτημα επίσης είναι ποιος 
παραλαμβάνει τις μελέτες για την 
κατασκευή τους, καθώς οι υπη
ρεσίες του ΥΠΕΚΑ στις οποίες 
κατατέθηκαν δήλωσαν ότι δεν 
διαθέτουν προσωπικό με γνώ
ση στην αντισεισμική προστα
σία φραγμάτων» επισημαίνει στη 
«δημοκρατία» ο καθηγητής Σει
σμολογίας του ΑΠΘ Κωνσταντί
νος ΓΙαπαζάχος.

Οι πολίτες δεν φαίνονται δια
τεθειμένοι να εγκαταλείψουν τον 
αγώνα που άρχισαν, κι ας φαι
νόταν καθαρά ότι η εταιρία ήταν 
έτοιμη από την αρχή να χρησι
μοποιήσει κάθε μέσο για να τους 
τρομοκρατήσει και να τους στα
ματήσει.

«Στην περίπτωση της Χαλκι
δικής η σύγκρουση έχει ημερο
μηνία έναρξης: 20 Μαρτίου 2012.

Η μέρα που η εταιρία έστειλε τους 
υπαλλήλους της να εκδιώξουν 
από το βουνό τους “αντίπαλους” 
κατοίκους, τους αντίθετους στην 
εξόρυξη. Το φυλάκιο του αγώνα 
καταστράφηκε και τις επόμενες 
μέρες μπήκαν τα πρώτα συρμα
τοπλέγματα, μπάρες στους δημό
σιους δρόμους και κουκουλοφό- 
ροι μπράβοι για να κρατούν τους 
κατοίκους μακριά από το βουνό, 
που πλέον ήταν ιδιοκτησία της 
εταιρίας» θα πει η Μαρία Καδό- 
γλου, μέλος του Παρατηρητηρί
ου Μεταλλευτικών Δραστηριο
τήτων στη Χαλκιδική. Εκτός από 
την καθημερινή τρομοκρατία, οι 
περιπέτειες των κατοίκων περι
λάμβαναν και πολυετείς δικαστι
κούς αγώνες.

Τελευταία υπόθεση ήταν αυ
τή η οποία αφορούσε την πυρ
καγιά που ξέσπασε στο εργοτά
ξιο της εταιρίας στις Σκουριές, για 
την οποία βρέθηκαν στο εδώλιο 
21 κάτοικοι της Χαλκιδικής, από 
την Ιερισσό και τη Μεγάλη Πα

ναγιά. Η δίκη εξελίχθη
κε βεβαίως σε παρωδία, 
καθώς από τους μάρτυ- 
ρες-φύλακες στο εργο
τάξιο κανείς δεν δήλω
σε ότι είδε ή αναγνώρι
σε κάποιον εκ των κα
τηγορουμένων, ενώ 
όλοι οι μάρτυρες κα
τηγορίας έμπλεξαν το 

εγκώμιο των 21 διωκομένων, κά
νοντας λόγο για «οικογενειάρχες» 
και ανθρώπους που «δεν θα έκα
ναν ζημιά στις περιουσίες μας». 
Φυσικά όλοι οι κατηγορούμενοι 
αθωώθηκαν πανηγυρικά. Χαρα

κτηριστική είναι η περίπτωση του 
Στέλιου, ενός ανθρώπου με κι
νητικά προβλήματα, που σύρθη
κε σε μια δίκη χωρίς αντικείμε
νο: «Δεν έλαβα κλήση για απολο
γία. Ηρθε ένα αυτοκίνητο ασφα- 
λίτικο εδώ στο σπίτι. Με πήραν 
μαζί τους στο Αστυνομικό Τμήμα 
Πολυγύρου, όπου με ανέκριναν 
επί τέσσερις ώρες. Δεν βιαιοπρά- 
γησαν, ωστόσο η ατμόσφαιρα και 
το κλίμα ήταν ασφυκτικά. Στο τέ
λος, όταν υπέγραψα την κατάθε
σή μου, ειπώθηκε κάτι προσβλη
τικό. Ηταν όλο αυτό κάπου φαι
δρό. Είμαι με κινητικό πρόβλη
μα στο πόδι εκ γενετής. Κατά την 
άποψή τους λοιπόν περπάτησα 
40 χιλιόμετρα στο βουνό με πατε
ρίτσες και πέταγα μολότοφ ή ό,τι 
άλλο κι έτρεξα μετά με τις πατε
ρίτσες μου να ξεφύγω» θα πει ο

Από τον εμπρησμό τον Φυλακίου της Ελληνικός Χρυσός 
Ενθετη: Το σημείο όπου χτίζεται το φράγμα

ΗΜΜΜΜΜ··

ΟΠΩΣ έχει γίνει εδώ και χρόνια γνω
στό, η δομή φορολογικού σχεδιασμού της 

I Eldorado Gold συμπεριλαμβάνει αρκετές
I ολλανδικές θυγατρικές που συνδέονται

I
* με τον φορολογικό παράδεισο των Μπαρ

μπάντος. Συγκεκριμένα, η Eldorado Gold 
χρησιμοποιεί ολλανδικές εταιρίες-βιτρίνα 
για να χρηματοδοτεί τις μεταλλευτικές της 
δραστηριότητες σε Ρουμανία, Ελλάδα και 
Τουρκία. Εν ολίγοις, τα κέρδη για το Ελλη
νικό Δημόσιο είναι ανύπαρκτα.

Κι όσο για το θέμα του εργοστασίου 
μεταλλουργίας, το οποίο η Eldorado εί
χε συμφωνήσει ότι θα κατασκευάσει στην 
περιοχή και από το οποίο το κράτος θα 
έπαιρνε κάποια φορολογικά έσοδα; Οπως

Επένδυση που δεν 
είχαν κανένα σκοπό 

να κάνουν με 
χαμένο το Λημόσιο!

φαίνεται, δεν έχει καμιά διάθεση να το 
δημιουργήσει.

Αντ’ αυτού έστειλε εξώδικο ζητώντας 
από το Ελληνικό Δημόσιο χρηματική απο
ζημίωση για διαφυγόντα κέρδη ύψους 
783.211.000 ευρώ και υποστηρίζοντας ότι 
το υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέργει-

ας καθυστερεί να εκδώσει τις υπολειπόμε- 
νες άδειες στις Σκουριές, και άρα παραβι- 
άζεται η σύμβαση μεταβίβασης του 2003. 
Φυσικά σε αυτό φέρει ευθύνη και η σημε
ρινή ηγεσία του υπουργείου Περιβάλλο
ντος και Ενέργειας, που παρέχει τμηματι
κά άδειες στην εταιρία για να συνεχίσει να 
λειτουργεί, ενώ αυτή έχει παραβιάσει την 
αρχική σύμβαση.

Οπως τονίζει και ο κ. Ζάγκας, θα πρέ
πει επιτέλους να αποφασίσουμε «ποιο μο
ντέλο ανάπτυξης και επενδύσεων θέλου
με και ποιο είναι το καιαλληλότερο για τη 
Χαλκιδική και ιη χώρα». Γιατί πολύ απλά 
αυτό δεν είναι μοντέλο ανάπτυξης, αλλά 
καταστροφής.

Στέλιος στη «δημοκρατία». «Δεν 
πρόκειται να σταματήσουμε τον 
αγώνα μας, επειδή κάποια εται
ρία θέλει να καταλάβει τον τόπο 
μας» θα συμπληρώσει.

«Ειδικά θα πρέπει να τονί
σουμε ότι για την περιοχή των 
Σκουριών η ίδια η Περιβαλλο
ντική Μελέτη της 
εταιρίας Ελληνι
κός Χρυσός ανα
φέρει ότι οι εκπο
μπές σκόνης -από 
ανατινάξεις, οχή
ματα, άλλες δραστηριότητες- θα 
είναι τεράστιες (3,116 τόνοι ανά 
ώρα). Η σκόνη αυτή θα περιέχει 
βαρέα τοξικά μέταλλα (αρσενικό, 
χρώμιο, ντκέλιο, μόλυβδο κ.λπ.). 
Βαρέα μέταλλα μπορούν να ει
σέλθουν στον ανθρώπινο οργα- 
ντσμό μέσω του νερού και έμμε

σα με την κατανάλωση τροφίμων, 
τα οποία και καλλιεργούνται στην 
ευρύτερη περιοχή ρυπασμένων 
περιοχών και επιβαρημένων με 
τοξικές συγκεντρώσεις βαρέων». 
Αυτά μεταξύ άλλων ανέφερε στην 
εισήγησή της πενταμελής επιστη- 
μοντκή επιτροπή της Σχολής Δα

σολογίας και Φυ
σικού Περιβάλλο
ντος του ΑΠΘ για 
τις συνέπειες που 
θα είχε η μεταλ
λευτική δραστηρι

ότητα στην περιοχή της Χαλκι
δικής. Μεταξύ των επιστημόνων 
ήταν και ο καθηγητής Δασολογί
ας θεοχάρης Ζάγκας, ο οποίος 
λέει στη «δημοκρατία» ότι τα δά
ση θα μπορούσαν να έχουν μια 
συνεισφορά στο ΑΕΠ της χώρας 
της τάξης του 5°/ο.

ΔΙΑΒΑΣΤΕ ΑΥΡΙΟ:
Η λύση για τη ρύπανση 

είναι... η ρύπανση;
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1  ΣΤΑΜΑΤΗΣ ΠΟΥΛΗΣ: ΠΟΛΑΚΗ, ΜΗΝ ΚΡΥΦΤΕΙΣ ΠΙΣΟ
ΑΠΟ ΤΗΝ ΑΣΥΛΙΑ

Πηγή: POLITIKGR PRESS Σελ.: 15 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-12-2018

Επιφάνεια: 922.3 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΤΑΜΑΤΗΣ ΠΟΥΛΗΣ: 
ΠΟΑΑΚΗ, ΜΗΝ ΚΡΥΦΤΕΙΣ 

ΠΙΣΟ ΑΠΟ ΤΗΝ ΑΣΥΛΙΑ

«Μας ζητήθηκε από 
τον κ. Πολάκη να 
καταθέσουμε ψευδή 
στοιχεία εναντίον του 
Άδωνη Γεωργιάδη για 
να τον ενοχοποιήσει 
και να εξυπηρετή
σουμε τις σκοπιμό
τητες του και εμείς 
αρνηθήκαμε»

Μ. ΑΦΕΝΤΟΥΛΗ 
INFO@POLITIK.GR

Σ
τα δικαστήρια οδηγεί 
για δεύτερη φορά τον 
αναπληρωτή υπουρ
γό Υγείας Παύλο 
Πολάκη ο πρόεδρος 
των εργαζομένων στο ΚΕΕΛΠΝ0 
Σταμάτης Πουλής, μετά τη νέα 

επίθεση που εξαπέλυσε ο πρώ
τος προς το πρόσωπό του με 
πρωτοφανείς χαρακτηρισμούς, 
ύβρεις και απειλές.
Ο κ. Πολάκης προ ημερών απευ
θύνθηκε μέσω Facebook στον 
κ. Πουλή λέγοντάς του «σκάσε 
τσογλάνι, πες τι έκλεψες από το 
ΚΕΕΛΠΝ0». Δεν παρέλειψε μά
λιστα να τον συμβουλέψει να 
ομολογήσει για τα «κλεμμένα» 
ώστε να πέσει στα... μαλακά από 
τις αποφάσεις της Δικαιοσύνης. 
Εκείνος ανταπέδωσε τα «πυρά» 
και προανήγγειλε την κατάθε
ση νέας μήνυσης εναντίον του 
υπουργού. «Ο κ. Πολάκης είναι 
όνειδος για τη χώρα. Σε έναν άν
θρωπο που βρίζει με αυτόν τον 
τρόπο λέω: Μην κρυφτείς πίσω

από την ασυλία», ανέφερε μιλώ
ντας στην Politik ο κ. Πουλής. 
Η δημόσια αυτή αντιπαράθεση 
προκάλεσε και την παρέμβαση 
του Άδωνη Γεωργιάδη ο οποίος 
βρέθηκε στο στόχαστρο του ΣΥ- 
ΡΙΖΑγιατο ΚΕΕΛΠΝΟ. «Το πράγ
μα πλέον σοβαρεύει» τόνισε ο 
αντιπρόεδρος της ΝΔ επισημαί- 
νοντας το παράδοξο εν ενεργεία 
υπουργός να προαναγγέλλει την 
καταδίκη και την ποινή που θα 
επιβληθεί σε έναν πολίτη.

Στα δικαστήρια και πάλι 
Πολάκης-Πουλής

Αυτός θα είναι ο δεύτερος γύρος 
δικαστικής διαμάχης μεταξύ των 
δύο πλευρών. Τον πρώτο γύρο 
τον κέρδισε ο πρόεδρος των 
εργαζομένων, με αποτέλεσμα 
ο κ. Πολάκης να καταδικαστεί 
για συκοφαντική δυσφήμηση, 
να του επιβληθεί αποζημίωση 
8.000 ευρώ και η υποχρέωση 
αποκατάστασης. «Ξέρετε κανέ- 
ναν υπουργό που να παραμένει 
στη θέση του ενώ έχει καταδικα
στεί για συκοφαντική δυσφήμη
ση» σημειώνει ο κ. Πουλής στην

Politik, επισημαίνοντας ότι έχει 
προσφύγει και στο ευρωπαϊκό 
δικαστήριο δικαιωμάτων του 
ανθρώπου για τις παρεμβάσεις 
που κάνει σε βάρος του ο κ. Πο
λάκης. Όπως αναφέρει μετά την 
πρώτη επίθεση εναντίον του, 
κατέθεσε μήνυση για συκοφα
ντική δυσφήμηση, την οποία 
κέρδισε και μετά από τρεις ημέ
ρες ο ίδιος και η σύζυγός του 
απολύθηκαν από την υπηρεσία.

Ο «πόλεμος» ξεκίνησε το 2017

Η αρχή της σύγκρουσης τοπο
θετείται το Μάρτιο του 2017.0 
κ. Πολάκης φέρεται να ζήτησε 
από τον κ. Πουλή και συναδέλ
φους του να βεβαιώσουν ότι 22 
άτομα είχαν προσληφθεί παρά
τυπα και ότι πληρώνονταν από 
το Δημόσιο και όχι από τα χορη
γικά προγράμματα με τα οποία 
προσλήφθηκαν. «Μας ζητήθηκε 
να καταθέσουμε ψευδή στοιχεία 
εναντίον του Άδωνη Γεωργιάδη 
για να τον ενοχοποιήσει και να 
εξυπηρετήσουμε τις σκοπιμότη- 
τές του και εμείς αρνηθήκαμε. 
Στη συνέχεια απολυθήκαμε». 
Προσθέτει δε, ότι έχουν γίνει 
περί τις 10 ένορκες καταθέσεις 
που επισημαίνουν την παρέμβα
ση Πολάκη. Ωστόσο, η απόλυση 
των τεσσάρων εργαζομένων βα
σίζεται στο πόρισμα της Γενικής 
Επιθεωρήτριας Δημόσιας Διοί
κησης Μαρίας Παπασπύρου, το 
οποίο αφορά τις επίμαχες 22 
προσλήψεις επί θητείας Άδωνη 
Γεωργιάδη.
Απαντώντας σε σχετική ερώτη
ση για τις συγκεκριμένες απολύ
σεις στο ΚΕΕΛΠΝΟ, ο πρόεδρος 
της εξεταστικής επιτροπής της

Βουλής που διερευνά τα σκάν
δαλα στο χώρο της Υγείας, 
Αντώνης Μπαλωμενάκης, ανέ
φερε πως η απόφαση του Δ.Σ. 
του ΚΕΕΛΠΝΟ «είναι απολύτως 
σύννομη από την ώρα που οι 
συγκεκριμένοι εργαζόμενοί του 
προσάγονται στη Δικαιοσύνη 
με βαρύτατες κατηγορίες για 
αδικήματα που φέρονται να 
έχουν γίνει κατά την άσκηση 
των καθηκόντων τους, δηλαδή 
παραβίασαν την εμπιστοσύνη 
του νομικού προσώπου και φέ
ρονται να έχουν κάνει πράξεις 
και παραλείψεις που οδήγησαν 
σε μεγάλη εργασιακή ζημία. Ο 
νόμος παρέχει την ευχέρεια της 
απολύσεως», ανέφερε χαρακτη
ριστικά.
Οι απολυμένοι εργαζόμενοι 
αναμένουν τώρα την απόφα
ση του δικαστηρίου, το οποίο 
στις 4 Δεκεμβρίου εκδίκασε 
την αίτηση των εργαζομένων 
του ΚΕΕΛΠΝΟ για ακύρωση 
της απόφασης για την απόλυ
σή τους.

Προκαταρκτική εξέταση 
Εισαγγελίας Διαφθοράς 
και Αθηνών

Ο πρόεδρος των εργαζομένων 
στο ΚΕΕΛΠΝΟ υπενθυμίζει ότι 
«υπάρχει διαδικασία ανοιχτή 
από την Εισαγγελία διαφθοράς 
αλλά και από την Εισαγγελία 
Αθηνών που έχει δώσει εντο
λή στην κυρία Παπασπύρου 
να εξετάσει τις καταγγελίες 
μας. Εδώ και ένα χρόνο δεν 
έχει γίνει τίποτα, η κυρία Πα
πασπύρου συγκαλύπτει και 
δεν καλύπτει τα πεπραγμένα 
Πολάκη».
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1  Στα χαρακώματα για το clawback
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Στα χαρακώματα για το clawback
Ποιοι κερδίζουν και ποιοι χάνουν από το νέο σύστημα τιμολόγησης των φαρμάκων------

Γ
ια το υπουργείο Υγείας, αυ
τή η περίοδος είναι η προ
παρασκευαστική για το νέο 
σύστημα τιμολόγησης και το τέ

λος εισόδου 25% για τα νέα φάρ
μακα, αλλά και υπολογισμού των 
αυτόματων επιστροφών. Για τις 
φαρμακοβιομηχανίες, είναι ο 
απαραίτητοςχρόνος προετοιμα
σίας για έναν «πόλεμο».

Επί της ουσίας, οι φαρμακοβιο
μηχανίες έχουν τρία μέτωπα αντι
δράσεων στο νέο σύστημα. Από τη 
μία, οι πολυεθνικές ετοιμάζονται μέ
χρι και για προσφυγές στη Δικαιο
σύνη, καθώς θεωρούν ότι «τιμω
ρούνται», ενώ από την άλλη, οι εγ
χώριες φαρμακοβιομηχανίες είναι 
υπέρ των χαμηλότερων τιμών ως 
βασικό στοιχείο της στρατηγικής 
τους. Οι δύο πλευρές όμως, έχουν 
μια κοινή συνισταμένη: Το θέμα του 
clawback. Και αυτό, διότι σύμφω
να με τα στελέχη της φαρμακευτι
κής αγοράς, η νέα τιμολόγηση θα 
αυξήσει τα ποσά του clawback που 
θα πρέπει να επιστρέφουν οι φαρ
μακευτικές εταιρίες στο κράτος, λό
γω υπέρβασης της κλειστής φαρ
μακευτικής δαπάνης του ΕΟΠΥΥ.

ΚΕΡΔΙΣΜΕΝΟΙ ΚΑΙ ΧΑΜΕΝΟΙ
Οι βασικοί άξονες του σχεδίου για 

την τιμολόγηση των φαρμάκων, 
προβλέπουν ότι για να καθοριστεί η 
τιμή ενός on ή off patent φαρμα
κευτικού προϊόντος, δεν θα λαμ- 
βάνεται υπόψη η μέση τιμή από τις 
τρεις φθηνότερες των 26 χωρών της 
Ευρώπης, όπως σήμερα, αλλά η μέ
ση τιμή των δύο φθηνότερων στην 
Ευρωζώνη. Εάν η τιμή είναι κάτω 
από τη χαμηλότερη τιμή της Ευρω
ζώνης, τότε θα αυξάνεται σταδιακά 
κατά 10% ετησίως μέχρι να τη φτά
σει.

Σε ό,τι αφορά τις αλλαγές που 
προωθούνται στον υπολογισμό του 
clawback, η ηγεσία του υπουργείου 
Υγείας σταθεροποιεί το σημερινό 
υπολογισμό (καταμερισμός της 
υπέρβασης της φαρμακευτικής δα
πάνης ανάλογα με τα τελικά μερίδια 
αγοράς) στο 75% και χρεώνει το 
υπόλοιπο 25% σε κάθε εταιρία ανά
λογα με το μερίδιο ανάπτυξης (αύ
ξηση του μεριδίου της αγοράς και 
του τζίρου) που κατέγραψε για το 
αντίστοιχο έτος, αντί του αντίστοι
χου 90%-10% που ισχύει σήμερα.

Οι πολυεθνικές θεωρούν ότι θί
γονται από την νέα τιμολόγηση. Και 
αυτό, γιατί οι τιμές των φαρμάκων 
στην Ελλάδα επηρεάζουν τις τιμές 
σε άλλες τριάντα περίπου χώρες του 
εξωτερικού, οπότε οι χαμηλές τι
μές των φαρμάκων στη χώρα μας 
θα προκαλέσουν ένα αντίστοιχο

Πολυεθνικές 
ετοιμάζονται για 
προσφυγές στη 
Δικαιοσύνη, οι 

ελληνικές υπέρ των 
χαμηλότερων τιμών

«τσουνόμι» μειώσεων και στις αντί
στοιχες τιμές διεθνώς. Οι πολυεθνι
κές επιχειρήσεις, που διαθέτουν και- 
νοτόμα σκευάσματα, δεν θέλουν να 
έχουν χαμηλές τιμές στα φάρμακα 
που εμπορεύονται στην Ελλάδα, για 
να έχουν ένα στοιχειώδες περιθώ
ριο κέρδους μετά την εφαρμογή των 
υποχρεωτικών επιστροφών 
clawback και rebates,που έχουν πε
ριορίσει τα κέρδη, αλλά κυρίως για 
να διασφαλίσουν ένα ορθολογικό 
επίπεδο τιμής, δεδομένου ότι η Ελλά
δα είναι μεταξύ των 14 χωρών ανα
φοράς για την τιμολόγηση φαρμά
κων στις ΗΠΑ. Δηλαδή, η τιμή της 
Ελλάδας αν είναι χαμηλή, επηρεά
ζει την τιμή του ίδιου φαρμάκου σε 
άλλες πολύ μεγαλύτερες αγορές, 
όπως είναι η μεγάλη αγορά των ΗΠΑ. 
Από την άλλη πλευρά, οι πολυεθνι
κές κερδίζουν από την σταδιακή 
απομείωση του rebate 25% για τα 
νέα φάρμακα σε βάθος 5ετίας, αρ
χής γενομένης από το 2019 με αρ
χική μείωση 5% και, στη συνέχεια, 
μείωση κατά 1% ετησίως.

Στους κερδισμένους περιλαμβά
νονται οι ελληνικές φαρμακοβιο
μηχανίες που είναι υπέρ των χα
μηλότερων τιμών ως βασικό στοι
χείο της στρατηγικής τους. Επίσης, 
σε ό,τι αφορά τα εκτός πατέντας και 
τα γενόσημα φάρμακα, που αποτε
λούν τον κύριο όγκο της παραγω
γής τους, το σύστημα τιμολόγησης

ουσιαστικό θα προστατεύσει την τι
μή τους.

Παράγοντες της ελληνικής φαρ
μακοβιομηχανίας ωστόσο υποστη
ρίζουν ότι τα προβλήματα των μνη- 
μονιακών ρυθμίσεων δεν έχουν λυ
θεί ακόμη, υπογραμμίζοντας τους 
σοβαρούς περιορισμούς που προ
κύπτουν από τα πλαφόν φαρμα
κευτικής δαπάνης στα νοσοκομεία 
και στην εξωνοσοκομειακή αγορά, 
υπενθυμίζοντας την πρόταση της 
ΠΕΦ για τρεις κλειστούς προϋπολο
γισμούς για τα φάρμακα του ν.3816, 
τα πρωτότυπα και τα γενόσημα και 
εκτός πατέντας φάρμακα.

ΣΤΟ ΣΤΕ
Οι πολυεθνικές βιομηχανίες πα

ράλληλα εξετάζουν εάν εγείρονται 
ζητήματα νομικής φύσεως, τα οποία 
και διερευνούν αυτή τη στιγμή, σε 
σχέση με τον προτεινόμενο τρόπο

τιμολόγησης. Σημειώνεται ότι στο 
παρελθόν το ΣτΕ είχε κρίνει αντι
συνταγματική αντίστοιχη ρύθμιση. 
Η απόφαση είχε στηριχτεί στην ερ
μηνεία του άρθρου 5 του Συντάγ
ματος που προστατεύει την ελευθε
ρία της οικονομικής δραστηριότη
τας και κατά τη νομολογία του ΣτΕ 
συνάγεται ότι «η αγορανομικά κα
θοριζόμενη ανώτατη τιμή πώλησης 
φαρμάκου όχι μόνο δεν μπορεί να 
είναι κατώτερη του κόστους παρα
γωγής ή εμπορίας ορθολογικώς ορ
γανωμένης επιχειρήσεως στον κλά
δο αυτό παραγωγής ή εμπορίας, 
όπως το κόστος αυτό διαμορφώνε
ται υπό συγκεκριμένες, από άποψη 
τόπου και χρόνου, οικονομικοτε- 
χνικές συνθήκες, αλλά πρέπει να πε
ριλαμβάνει και εύλογο, επίσης από 
ορθολογικώς οργανωμένη επιχεί
ρηση προσδοκώμενο, ποσοστό κέρ
δους». Αλλά και To PhRMA

Innovation Forum που συμμετείχε 
στην σχετική ενημέρωση που έγινε 
από τον υπουργό Υγείας εκτιμά ότι 
η προτεινόμενη πολιτική τιμολόγη
σης που βασίζεται στη χαμηλότερη 
τιμή της Ευρωζώνης ως τιμή φαρ
μακευτικών προϊόντων στην Ελλά
δα, είναι πλήρως απορριπτέα για 
πολλούς λόγους που αφορούν επί
σης την απρόσκοπτη διαθεσιμότητα 
στους ασθενείς.

Επίσης, οποιαδήποτε προσπάθεια 
ώστε να εισαχθεί μια νέα μορφή 
clawback, με βάση την ανάπτυξη 
πωλήσεων φαρμακευτικών προϊό
ντων σε εξατομικευμένη βάση, είναι 
καταστροφική και απορριπτέα με 
απόλυτο τρόπο. Όπως λένε, η προ
σχηματική μετατροπή του clawback 
σε ένα νέο επιπλέον rebate θα εί
ναι ολέθρια για τη διάθεση και την 
κυκλοφορία των φαρμάκων στην 
ελληνική αγορά.

ΖΗΤΕΙΤΑΙ ΔΙΚΑΙΟΤΕΡΗ ΚΑΤΑΝΟΜΗ ΑΠΟ ΤΟ ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ

«Τιμωρούνται οι εταιρίες που έχουν ανάπτυξη»
Η φαρμακοβιομηχανία στο σύνολό της εί

ναι ιδιαίτερα ανήσυχη, γιατί βλέπει κάθε χρό
νο το clawback να αυξάνεται δραματικά και 
τις νέες παρεμβάσεις που προωθούνται να μην 
αντιμετωπίζουν το θέμα. Τα στοιχεία του πρώ
του εξαμήνου του 2018 δείχνουν ότι φέτος το 
dawback θα ξεπεράσει τα 600 εκατ. ευρώ στην 
εξωνοσοκομειακή δαπάνη από 478 εκατ. το 
2017, ενώ για τα νοσοκομεία δεν υπάρχει κα
μία ένδειξη ακόμα! Εάν προστεθούν και οι εκ
πτώσεις, το ποσό θα αγγίξει το 1,5 δισ. ευρώ 
από 1,2 5m, ευρώ που έφτασε το 2017.

Οι πολυεθνικές μάλιστα κάνουν λόγο για

αντιφατική πολιτική απάτην πλευρά του Υπουρ
γείου Υγείας με την επιβολή 25% υποχρεωτι
κών επιστροφών με βάσει την ανάπτυξη της 
εταιρίας. Διότι στην ουσία, «τιμωρεί τις εταιρίες 
που έχουν ανάπτυξη» λένε στελέχη των πο
λυεθνικών, την ίδια στιγμή που τους καλούν 
να επενδύσουν στην ελληνική αγορά.

Από την πλευρά της, η ελληνική φαρμα
κοβιομηχανία ζητά δικαιότερη κατανομή του 
clawback σε ευθεία αναλογία με την αύξηση 
δαπάνης που κάθε φάρμακο προκαλεί αλλά 
σε σχέση με την απόλυτη τιμή του φαρμά
κου και ξεχωριστό budget για γενόσημα και

off patent. Η Πανελλήνια Ένωση Φαρμακο
βιομηχανίας,που εκπροσωπεί τις ελληνικές 
φαρμακοβιομηχανίες είχε ζητήσει στις προ
τάσεις που απέστειλε στη διακομματική επι
τροπή για το φάρμακο, να υπάρχει ξεχωριστό 
budget για γενόσημα και off patent και να εξαι
ρεθούν τα εμβόλια από τον-προϋπολογισμό 
της δημόσιας φαρμακευτικής δαπάνης. Εντού
τοις, από αυτή την διαδικασία εξαιρούνται τα 
εμβόλια και τα νέα γενόσημα για τα δύο πρώ
τα χρόνια, καθώς και όσα φάρμακα θα έχουν 
περάσει από την επιτροπή διαπραγμάτευσης 
για την παροχή περαιτέρω εκπτώσεων.
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1  «Ο Βόλιος Εμβόλιος»
Πηγή: ΣΕΡΡΑΪΚΗ ΕΒΔΟΜΑΔΑ Σελ.: 5 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-12-2018

Επιφάνεια: 331.88 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Ο Βόλιος Εμβόλιος»
στην Μικρή Σκηνή του Δημοτικού Θεάτρου 
«Αστέρια» την Κυριακή 16/12/18 ώρα 12:00 μ.
Ο γνωστός παιδίατρος Δρ.Σπύρος Μαζάνης έρχεται και στις Σέρ
ρες για να παρουσιάσει σε γονείς και παιδιά το βιβλίο του «Ο Βόλι
ος Εμβόλιος». Μέσα από ένα υπέροχο παραμύθι τα παιδιά μαθαί
νουν για την σημαντικότητα των εμβολίων ενώ 
παράλληλα η εικαστικός Μαρία Κουτρουμπά που έχει επιμεληθεί 

την
εικονογράφηση ζωγραφίζει με τα παιδιά σκηνές από το βιβλίο.
Η εκδήλωση τελεί υπό την αιγίδα του Ιατρικού Συλλόγου Σερρών. Το 
βιβλίο θα προλογίσουν η εκδότρια κα. Αθηνά Σοκόλη και ο πρόε
δρος του Ιατρικού Συλλόγου Σερρών κ. Αγγελος Βάκαλος.
«Μα δεν καταλαβαίνω γιατί 
πρέπει να κάνω τόσα πολλά 
εμβόλια κάθε τρεις και λίγο;
Ένα δεν φτάνει; Και πώς 
είσαι σίγουρη ότι το εμβόλιο 
με προστατεύει;» Οι παραπά
νω λογικές απορίες του μι
κρού Άρη, ο οποίος θα μπο
ρούσε να είναι το οποιοδή- 
ποτε παιδί, αλλά και ο φόβος 
που φωλιάζει στην ψυχή του 
κάθε φορά που βρίσκεται αντιμέτωπος με τη βελόνα, έγιναν η 
αφορμή για τη δημιουργία ενός πρωτότυπου και ιδιαίτερα χρή
σιμου παιδικού βιβλίου.
Είστε έτοιμοι να μάθετε όλη την αλήθεια και μόνο την αλήθεια για 
τον Βόλιο Εμβόλιο;
Ένας «μικρός» τεράστιος σύμμαχος της υγείας μας 
Ο Βόλιος Εμβόλιος που μόλις κυκλοφόρησε από τις εκδόσεις 
Σοκόλη είναι το πρώτο παραμύθι, το οποίο μιλά για τη σημαντι
κότητα των εμβολίων, προσπαθώντας παράλληλα να καταπολεμή
σει τις φοβίες των παιδιών αλλά και να καλλιεργήσει τόσο σε αυτά 
όσο και στους γονείς τη νοοτροπία ότι η πρόληψη μέσω του εμβολια
σμού είναι ο μεγαλύτερος σύμμαχός τους σε θέματα υγείας.

Το υπογράφει ο γνωστός παιδίατρος Δρ Σπύρος Μαζάνης και η 
δημοσιογράφος υγείας Φλώρα Κασσαβέτη. Την εικονογράφηση 
έχει επιμεληθεί η εικαστικός Μαρία Κουτρουμπά, απόφοιτη της 
Σχολής Βακαλό.

Το παραμύθι είναι γραμμένο με φαντασία, σε απλό λόγο, φιλικό για 
τα παιδιά, ενώ κλείνει με ένα πλούσιο Παράρτημα (με δραστηριό
τητες για τα παιδιά, σε συνεργασία με τους εκπαιδευτικούς και 
τους γονείς, ιστορία των εμβολίων, βιβλιογραφία) από τη Δρ 
Νάντια Κουρμούση, υπεύθυνη Ψυχικής Υγείας στην Πρωτοβάθ
μια Εκπαίδευση στην Ανατολική Αττική.
Η ιστορία του Βόλιου Εμβολίου, αυτού του μικροσκοπικού πλάσμα
τος που κατοικεί σ’ έναν μικρό σωλήνα γεμάτο κίτρινο, πράσινο, 
γαλάζιο ή ροζ υγρό έρχεται ίσως την πιο κατάλληλη στιγμή. Φτάνει 
μόνο να αναλογιστεί κανείς πως σήμερα υπάρχουν 350.000 
ανεμβολίαστα παιδιά για ιλαρά στην Ελλάδα, και, σύμφωνα με 
την Ελληνική Παιδιατρική Εταιρεία, το αντιεμβολιαστικό κίνημα 
που ανταπτύχθηκε τα τελευταία χρόνια θα αποτελέσει την αιτία 
για την επανεμφάνιση παλιών λοιμώξεων, λόγω άρνησης των 
γονιών να εμβολιάσουν τα παιδιά τους.

Βόλιος Εμβόλιος
Ένα αληθινό παραμύθι για τα εμβόλια
Συγγραφείς: Δρ Σπύρος Μαζάνης (παιδίατρος), Φλώρα Κασσαβέτη
(δημοσιογράφος)
Εικονογράφηση: Μαρία Κουτρουμπά 
Επιστημονική συνεργασία: Νάντια Κουρμούση, Δρ Αγωγής Υγείας 
Εκδόσεις: Σοκόλη 
Σελίδες: 48
Τιμή: 12,72 € (περιλαμβάνεται ΦΠΑ 6%)
Πρώτη έκδοση: Ιούνιος 2018

Τα πνευματικά δικαιώματα συγγραφής και εικονογράφησης θα δο
θούν στο Κέντρο Διάγνωσης και παρακολούθησης ασθενών με Πρω
τοπαθή Δυσκινησία Κροσσών, το μοναδικό στην Ελλάδα, που λει
τουργεί στο Γενικό Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο «Απικόν» από το 
2012 (ΦΕΚ 1911/Β) και στο οποίο εξετάζονται και παρακολουθούνται 
ετησίως περί τα 1700 βρέφη, παιδιά και έφηβοι, που πάσχουν από 
αδιάγνωστα ή χρόνια νοσήματα του αναπνευστικού συστήματος.

Δρ Σπύρος Μαζάνης
Αριστούχος διδάκτωρ ιατρικής και χειρουργικής του Πανεπιστημίου 
της Ρώμης. Είναι παιδίατρος και ιδιωτεύει στον Χολαργό και στο 
Ίλιον. Έχει βρεθεί ως καλεσμένος ομιλητής για παιδιατρικά θέματα 
στις δημοφιλέστερες τηλεοπτικές και ραδιοφωνικές εκπομπές, ενώ 
αρθρογραφεί σε διάφορα περιοδικά και site (Το Παιδί μου κι Εγώ, 
Παιδί και Νέοι Γονείς, Εγώ, tlife.gr κ.ά.). Είναι επίσημο μέλος της 
Ελληνικής Παιδιατρικής Εταιρείας, του Ελληνικού Κολλεγίου Παιδιά
τρων, της Αμερικανικής Παιδιατρικής Εταιρείας, της Εταιρείας Εφηβι
κής Ιατρικής Ελλάδος και μέλος του Δ.Σ. της Ένωσης Ελευθεροεπαγ- 
γελματιών Παιδιάτρων Αττικής. Είναι πατέρας δύο παιδιών.

Φλώρα Κασσαβέτη
Δημοσιογράφος υγείας και σύμβουλος αυτοβελτίωσης. Έχει συνερ
γαστεί ως συντάκτρια και αρχισυντάκτρια σε περιοδικά παιδιατρικού 
περιεχομένου, όπως Το Παιδί μου κι Εγώ και Παιδί και Νέοι Γονείς, 
και άλλα έντυπα ποικίλης ύλης. Εργάζεται ως αρχισυντάκτρια στο 
περιοδικό Forma και αρθρογραφεί στα site happymom.gr και thrive- 
global.gr του Ομίλου Antenna. Συνεργάζεται για τη σύνταξη άρθρων 
και βιβλίων με κορυφαίους ειδικούς, ενώ έχει πάρει συνεντεύξεις από 
σημαντικό αριθμό επιστημόνων από τον χώρο της υγείας. Είναι 
συγγραφέας των βιβλίων Καλώς ήρθες, μωρό μου και Υπάρχει 
έρωτας με την πρώτη ματιά κι άλλες 99 ερωτήσεις για τον έρωτα. 
Είναι μητέρα μίας κόρης.
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1  Αυξημένο ενδιαφέρον για πανεπιστημιακές
σπουδές εξ αποστάσεως

Πηγή: DEAL NEWS Σελ.: 34 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-12-2018

Επιφάνεια: 257.52 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΥΡΩΠΑΪΚΟ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΚΥΠΡΟΥ

Αυξημένο ενδιαφέρον 
για πανεπιστημιακές 
σπουδές εξ αποστάσεως

Στη σημερινή εποχή του διαδικτύου, πέρα από τις 
κλασσικές και πολυδάπανες πανεπιστημιακές σπουδές, 
υπάρχουν υψηλής ποιότητας πανεπιστημιακά προ
γράμματα σπουδών, εξ αποστάσεως, με πλήρη επαγ
γελματικά και ακαδημαϊκά δικαιώματα. Έτσι χιλιάδες 
απόφοιτοι της δευτεροβάθμιας εκπαίδευσης, έχουν τη 
δυνατότητα πέρα από την εισαγωγή τους στην τριτο
βάθμια πανεπιστημιακή εκπαίδευση, μετά από πα
νελλήνιες εξετάσεις να επιτυγχάνουν την εισαγωγή 
τους σε προγράμματα εξ αποστάσεως σπουδών.

Η μονάδα εξ αποστάσεως σπουδών μάλιστα του Ευ
ρωπαϊκού Πανεπιστημίου Κύπρου, που θεωρείται από 
τις πλέον ολοκληρωμένες, διαθέτει τέσσερα πτυχια
κά προγράμματα σπουδών και δέκα μεταπτυχιακά. Ει
δικότερα έχει πτυχιακά προγράμματα σπουδών: Αγγλι
κή Φιλολογία και Γλωσσολογία, Διοίκηση Επιχειρήσε
ων, Ψυχολογία και Marketing Communications and 
Social Media και μεταπτυχιακά προγράμματα σπου
δών: Business Administration, Διοίκηση Επιχειρήσε

ων, Δημόσια Διοίκηση, Δη
μόσια Υγεία, Ελληνικές 
σπουδές, Αγγλική Φιλο
λογία και Γλωσσολογία, 
Επαγγελματικός Προσα
νατολισμός και Συμβου
λευτική, Επιστήμες της 
Αγωγής (Ειδική (Ενιαία) 
Εκπαίδευση, Πρώτη Αγω
γή και Εκπαίδευση, Εκπαι
δευτική Διοίκηση και Ηγε
σία, Τεχνολογίες Μάθησης 

και Επικοινωνίας), Μουσική Παιδαγωγική, Συστήμα
τα Πληροφορικής. Το σπουδαιότερο, όμως, είναι ότι 
αυτά τα προγράμματα σπουδών αναγνωρίζονται από 
τον ΔΟΑΤΑΠ και έχουν πλήρη επαγγελματικά και ακα
δημαϊκά δικαιώματα.

Και αυτό μάλιστα, -κάτι ιδιαίτερα σημαντικό-, I 
είναι ότι οι σπουδαστές δεν είναι υποχρεωμένοι να | 
μετακινηθούν, από τον τόπο της κατοικίας και δια- 1 
μονής τους, αφού μπορούν να παρακολουθήσουν τις 
σπουδές και από το σπίτι τους.

Έτσι δεν έχουν το κόστος μετεγκατάστασης στις πό
λεις που εδρεύουν τα πανεπιστήμια και τις δαπάνες 
που συνεπάγεται μια τέτοια μετεγκατάσταση.

Αν σκεφτούμε μάλιστα ότι είναι χιλιάδες οι από
φοιτοι του Λυκείου, που εγγράφονται και παρακο
λουθούν μεταλυκειακές σπουδές σε Ινστιτούτα, Κέ
ντρα Επαγγελματικής Κατάρτισης και άλλες επαγγελ
ματικές σχολές που δε διασφαλίζουν επαγγελματικά 
και ακαδημαϊκά δικαιώματα, ενώ δαπανούν τεράστια 
ποσά, χωρίς ουσιαστικό αντίκρισμα επαγγελματικής 
προοπτικής, το ενδιαφέρον γι' αυτά τα προγράμματα 
είναι διαρκώς αυξανόμενο. Κάτι απόλυτα δικαιολο
γημένο, αφού το κόστος και τα έξοδα γι' αυτή τη φοί
τηση είναι χαμηλότερο των δαπανών που απαιτούν 
οι μεταλυκειακές σπουδές στις διάφορες επαγγελμα
τικές σχολές και ακόμα ότι οι εξ αποστάσεως σπουδές 
είναι αναγνωρισμένες πανεπιστημιακές σπουδές με 
πλήρη ακαδημαϊκά και επαγγελματικά δικαιώματα.

Μ
Διαθέτει τέσσερα 
πτυχιακά και δέ
κα μεταπτυχιακά 

προγράμματα 
σπουδών

... . . .. I;:::-.-:;;:·-:: >¥;··: ··. ■
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1  «Νοσηλευτικό προσωπικό χρειάζεται το
Νοσοκομείο Σερρών»

Πηγή: ΣΕΡΡΑΪΚΟΝ ΘΑΡΡΟΣ Σελ.: 1,4 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-12-2018

Επιφάνεια: 973.6 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ο πρόεδροί ίων εργαζομένων Π Αγοραστοί μιλά ψα tis ελλείψει και ία προβλήματα

«Νοσηλευτικό προσωπικό 
χρειάζεται το Νοσοκομείο Σερρών»

Ο
πράεύροί των Εργαζομένων του Νοσοκομείου Σερ
ρών Γιάννηs Αγοραστοί προχωρά σε μία αποτίμηση 
για το 2018 στο χώρο tns Υγειαί, Τονίζει όιι είναι με
γάλη ανάγκη να γίνουν προσλήψείΕ νοσηλευτικού προσω

πικού αφού ο μέσοί opos πΑικίαί των εργαζομένων είναι 
50 ετών, Μ, $
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1  «Νοσηλευτικό προσωπικό χρειάζεται το Νοσοκομείο Σερρών»
Πηγή: ΣΕΡΡΑΪΚΟΝ ΘΑΡΡΟΣ Σελ.: 1,4 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-12-2018

Ο πρόεδρο? ίων εργαζομένων Γ. Αγοραστό? μιήά για τι? εήδείψει? και τα προβλήματα

«Νοσηλευτικό προσωπικό 
χρειάζεται το Νοσοκομείο Σερρών»

Ο
 πρόεδρο? των εργαζο
μένων του Νοσοκο
μείου Σερρών Γιάννη? 

Αγοραστό? προχωρα σε μία 
αποτίμηση για το 2018 σιο 
χώρο τπ? Υγεία?. Τονίζει ότι εί
ναι μεγάλη ανάγκη να γίνουν 
προσλήψει? νοσηλευτικού 
προσωπικού αφού ο μέσο? 
όρο? ηλικία? των εργαζομέ
νων είναι 50 ετών.

«Πρέπει να γίνουν προ
σλήψει? νέων ανθρώπων που 
με την ενεργητικότητα θα βο
ηθήσουν το Νοσοκομείο να 
□ ντπποκριθεΐ ous αυξημένε? 
□ νάγκε? και απαιτήσει?» δή
λωσε στο «Σ.&.» ο Γιάννη? 
Αγοραστό?. Εμφανίστηκε κά
θετα αντίθετο? στι? Προσλή- 
ψει? ανθρώπων προχωρημέ
νη? ηλικία?. Εξήγησε μάλιστα 
το λόγο Περιγράφοντα? περι
στατικό πρόσληψη? τραυματι
οφορέα στην Κατερίνη.

Μέ ησιε? συνθήκε? ολο
κληρώνεται ισ 2018 για τον 
χώρο αα?;

Το 2018 ολοκληρώνεται

χωρί? να έχουν επιλυθεί τα 
προβλήματα που υπάρχουν. 
Ευελπιστούμε ότι με την έλευ
ση του νέου έτου? να επιλισ- 
θοϋν πολλά οπό αυτά. Το 
κύριο πρόβλημα είναι οι προ
σλήψει?. Από το 2012 έχουν 
να γίνουν προσλήψει?.

Χωλαίνουμε σε νοσηλευ
τικό προσωπικό γιατί έχουμε 
αρκετέ? αποχωρήσει? λόγω 
αυντοξισδάτπση?. Έχουμε επί
ση? εργαζομένου? με μεγάλο 
ποοοστό αναπηρία? και ο μέ
σο? όρο? ηλικία? είναι πάνω

από 50 ετών. Πρέπει νο γί
νουν οι Προσλήψει? κάτι που 
το έχει υποσχεθεί το Υπουρ
γείο, Ο Υπουργό? εδώ και 
2-3 χρόνια μα? μιλούσε για 
προσλήψει? σε νοσηλευτικά 
προσωπικό και το μόνο που 
είδαμε ήταν προσλήψει? αε δι
οικητικό προσωπικό.

Έχουμε επίοπ? μεγάλο 
πρόβλημα στην τεχνική υπη
ρεσία,, στπν εστίαση, αν και 
επιλύθηκε κατά ένα μέρσ? με 
συ μ βάσει? ιδιωτικού δικαίου. 
Αυιέ? τι? μέρε? «τελειώνει» το 
θέμα με του? οριστικού? πίνα- 
KE? για τα επόμενα δυο χρόνια 
με σύμβαση ιδιωτικού δικαίου 
στη καθαριότητα την οποία 
ανέλαβε το Νοσοκομείο ενώ 
πριν ήταν σε εργολάβου?.

Επίση? θέλουμε να υπάρ
ξει μια αύξηση στον προϋπο
λογισμό για να επιλυθούν 
κάποια άλλα προβλήματα που 
αφορούν το Νοσοκομείο.

Βλέπουμε ότι λειτουρ
γούν παράλληλα και οι 
ΤΟΜΥ. Πω? θα λειτουργή

σουν αυτέ? χωρί? προσωπι
κό;

Ο θεομό? των ΤΟΜΥ ήταν 
μία καινοτομία ώστε να λει
τουργήσουν οι οικογενειακοί 
γιατροί,Τι? είχε εξαγγείλει το 
Υπουργείο Υγεία? αλλά βλέ
πουμε ότι δεν προχώρησε. 
Από όσα γνωρίζω από τα 270 
ΤΟΜΥ που επρόκειτο να γί
νουν πανελλαδικά δεν έχουν 
γίνει ούτε 100.

Αυτό έγινε γιατί δεν υπήρ
χε προσέλευση των γιατρών. 
Στα ΤΟΜΥ θα απασχολούνταν 
γιατροί, νοσηλευτικό προσω
πικό και κοινωνικοί λειτουρ
γοί ώστε να οποαυμφορπθεί 
το Νοσοκομείο αφού θα επι
φορτιζόταν την Πρωτοβάθμια 
φροντίδα. Μακάρι να γινόταν 
αλλά είδαμε ότι δεν «περπά
τησε» η πρωτοβουλία.

Ο μέσο? όρο? ηλικία? των 
εργαζομένων στο Νοσο·κο- 
μείο Σερρών είναι πάνω από 
50 ετών;

Ναι, γιατί όπω? σα? είπα 
έχουν να γίνουν πολλά χρό

νια προσλήψει? και καταργή- 
θπκε π 35ετία, το όριο ηλικία? 
που υπήρχε κάποτε. Αυτή τπ 
στιγμή ον βγουν νέε? θέσει? 
Προκήρυξη? μπορεί να προ- 
σληψθεί και κάποιο? που είναι 
50 ετών, αν έχει τι? προϋπο
θέσει? και τα προοόντα. Για 
αυτό το θέμα έγώ διαφωνώ 
κάθετα. Μπορεί και αυτό? ο 
άνθρωπο? που είναι 50 ετών 
να έχει ανάγκη από εργασία 
αλλά το Νοσοκομείο έχει ανά
γκη από νέου? ανθρώπου? „ 
όπω? ήμασταν και εμεί? κάπο
τε για να έχουν μπρσατά του5 
μία 25ετία, ή 30ετία να προ
σφέρουν , Για να μπορούν να 
πάρουν ούνταξπ και να έχουν 
όρεξη για δουλειά. Δεν μπορεί 
να έρθει κάποιο? οτο Νοσοκο
μείο που είναι 58 και 60 ετών 
όπω? έγινε με τι? προσλήψει? 
επικουρικού προσωπικού 
στπν Κατερίνη στη θέση του 
τραυματιοφορέα. Κάλυψε τπ 
θέση και στπ συνέχεια έπαιρνε 
αναρρωτικέ? άδειε? και αυτό 
είναι λογικό.

ΔΝ.
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1  ΗΡΑΚΛΕΙΟ Σύσκεψη σωματείων και φορέων για την
Υγεία

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 16 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-12-2018

Επιφάνεια: 231.9 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΗΡΑΚΛΕΙΟ

Σύσκεψη σωματείων 
και φορέων για την Υγεία

Σύσκεψη σωματείων και φορέων της Ανατολικής Κρή
της με θέμα τις εξελίξεις και τα προβλήματα σε Υγεία και 
Πρόνοια, πραγματοποιήθηκε με πρωτοβουλία του Σωματείου 
Εργαζομένων ΠΑΓΝΗ, την Τετάρτη 12/12, στα γραφεία του.

Στη σύσκεψη συμμετείχαν εκπρόσωποι του Συλλόγου Ερ
γαζομένων Υγειονομικού Προσωπικού ΠΕΔΥ Ανατολικής 
Κρήτης, του Συνδικάτου Οικοδόμων Ηρακλείου, της Ενω
σης Ιδιωτικών Υπαλλήλων Ηρακλείου, των Σωματείων Συ
νταξιούχων ΙΚΑ και Δημοσίου, της Ενωσης Συλλόγων Γο
νέων Νομού Ηρακλείου καθώς και μέλη από τον Φοιτητι
κό Σύλλογο Ιατρικής. Συμμετοχή δήλωσε και το Σωματείο 
Εργαζομένων Νοσοκομείου Αγίου Νικολάου, ωστόσο δεν 
κατάφερε να παραστεί.

Αιχμή της συζήτησης ήταν οι σοβαρές συνέπειες σε υγει
ονομικούς, ασθενείς και λαϊκές οικογένειες από την πολι
τική των κυβερνήσεων και της ΕΕ, που θεωρεί την Υγεία ε
μπόρευμα, τους ασθενείς πελάτες και τους εργαζόμενους 
πολυεργαλείο. Ιδιαίτερη αναφορά έγινε για τις τρομακτικές 
ελλείψεις σε προσωπικό, τις μεγάλες λίστες αναμονής, που 
μόνο για το ΠΑΓΝΗ είναι 3.500 ασθενείς, για την επέκτα
ση των ελαστικών εργασιακών σχέσεων, για την ανεπαρκέ
στατη κρατική χρηματοδότηση, για τους πετσοκομμένους 
μισθούς, την εντατικοποίηση και την ουσιαστική ανυπαρξία 
μέτρων για την Υγεία και Ασφάλεια στην Εργασία, για τη μη 
ένταξη στα ΒΑΕ και τον αποκλεισμό ακόμη και από τη χο
ρήγηση του ανθυγιεινού επιδόματος χιλιάδων υγειονομικών, 
για την παντελή απουσία προληπτικών ελέγχων και εμβολι
ασμού στα σχολεία και συνολικά στους χώρους εκπαίδευ
σης και εργασίας.

Κατά τη διάρκεια της σύσκεψης κατατέθηκαν οι παρα
κάτω προτάσεις για αγωνιστικές δράσεις, τις οποίες συμ
φώνησαν οι παρευρισκόμενοι να μεταφέρουν στα σωματεία 
τους, ώστε να ληφθούν σχετικές αποφάσεις για τη συντονι
σμένη υλοποίησή τους:
• Κινητοποίηση στο ΠΑΓΝΗ τη μέρα των εγκαινίων των νέ
ων μηχανημάτων, με συγκέντρωση και στάσεις εργασίας.
• Συμμετοχή στην κινητοποίηση που διοργανώνουν ταξικά 
σωματεία του Ηρακλείου στις 18 Δεκέμβρη, μέρα ψήφισης 
του αντιλαϊκού προϋπολογισμού.
• Κινητοποίηση για την Υγεία μέσα στο Γενάρη.
• Κοινή παρουσία των σωματείων των υγειονομικών, μαζί 
με άλλα σωματεία εργαζομένων, μέσα σε χώρους δουλειάς.
• Να προχωρήσουν τα σωματεία που πήραν μέρος στη σύσκε
ψη σε συνάντηση με τις διοικήσεις του ΠΑΓΝΗ και του ΠΕΔΥ.
• Νέα σύσκεψη σωματείων για την παραπέρα κλιμάκωση.

Τα αιτήματα που αναδείχθηκαν κατά τη διάρκεια της σύ
σκεψης εστιάζουν μεταξύ άλλων στα εξής: Μαζικές προ
σλήψεις μόνιμου προσωπικού όλων των ειδικοτήτων, με βά
ση τις ανάγκες. Μόνιμη και σταθερή δουλειά για όλους, με 
αξιοπρεπείς μισθούς και πλήρη εργασιακά - ασφαλιστικά - 
επιστημονικά δικαιώματα! Αποκλειστικά δημόσια και δω
ρεάν Υγεία για όλους. Ανάκτηση όλων των απωλειών σε μι- 
σθολογικά - εργασιακά δικαιώματα. Επαναχορήγηση 13ου - 
14ου μισθού (και αναδρομικά). Να πληρωθούν τώρα όλα τα 
δεδουλευμένα χωρίς καμιά εξαίρεση.
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1  Ντροπή! Xωρις αξονικό τομογράφο το Αμαλία
Φλέμινγκ!

Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 4 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-12-2018

Επιφάνεια: 542.95 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6090

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

Ντροπή! Xup's αξονικό τομογράφο το Αμαλία Φλέμινγκ! ΠΟΕΔΗΝ 
και γιατροί τού νοσοκομείου είναι στα κάγκελα, αφού παίζονται 
ζωέε! Τι ρόλο παίζουν τα ιδιωτικά ιατρικά... κέντρα, Πολάκη, 
Ιανθέ, Αλέξη;

Α
υτή είναι η 
Ελλάδα που, 
σύμφωνα με τον 
ΑλέξηΤσίπρα, 
δεν είναι πλέον 
στα μνημόνια.

Φανταστείτε να ήμασταν... Το 
περίφημο νοσοκομείο Αμαλία 
Φλέμινγκ, άκουσον-άκουσον, δεν 
έχει αξονικό τομογράφο εδώ και 
μήνες, σύμφωνα με όσα κατήγ
γειλε η Πανελλήνια Ομοσπονδία 
Εργαζομένων Δημοσίων Νοσοκο
μείων (ΠΟΕΔΗΝ). Σύμφωνα με 
την ανακοίνωση, η επισκευή τού 
αξονικού τομογράφου έχει το... 
δυσθεώρητο κόστος των 50.000 
ευρώ -τόσο κοστίζει η λυχνία που 
έχει τεθεί εκτός λειτουργίας. 
Μάλιστα, όπως επισημαίνει η 
Ομοσπονδία, το νοσοκομείο εφη
μερεύει ενδιάμεσα των τεσσάρων 
ημερών τις δύο ημέρες μέχρι το 
μεσημέρι. Τις δε ημέρες της εφη
μερίας είναι το μοναδικό Γενικό 
Νοσοκομείο που εφημερεύει στη 
βόρεια Αττική.

Οι νοσηλευόμενοι στο Αμαλία 
Φλέμινγκ και τα έκτακτα περιστα
τικά των Τ μημάτων Επειγόντων 
Περιστατικών (ΤΕΠ) διακομίζο
νται με ασθενοφόρα του ΕΚΑΒ

στο διασυνδεόμενο Σισμανό- 
γλειο, όπου υπάρχει αξονικός 
τομογράφος!

Ωστόσο, ουδείς ξέρει πότε η 
καθυστέρηση αυτή μπορεί να 
βάλει σε κίνδυνο ανθρώπινες 
ζωές, σημειώνει η ΠΟΕΔΗΝ.

Η επιβεβαίωση

Τ
ο «Μακελειό»
επικοινώνησε με 
το νοσοκομείο, 
ώστε να επιβε
βαιώσει εάν 
πράγματι είχε

δίκιο η ΠΟΕΔΗΝ. Δυστυχώς, 
είχε... Γιατρός τού νοσοκομείου 
μας είπε την εξής φράση: «Δεν 
υπάρχει αξονικός τομογράφος. 
Δεν λειτουργεί εδώ και μήνες! 
Δεν λειτουργεί. Μην έρχεται ο 
κόσμος! Να πηγαίνει στο Σισμα- 
νόγλειο...».

0 Koopos πηγαίνει σια 
ιατρικά κέντρα...

Αυτή η κατάσταση στα νοσοκο
μεία, αναπόφευκτα, οδηγεί τον

κόσμο στα ιδιωτικά ιατρικά 
κέντρα, που είναι πλήρως εξοπλι
σμένα και συμβεβλημένα με τον 
ΕΟΠΥΥ...

Το ερώτημα είναι εάν πράγματι 
η Υγεία στη χώρα μας περνάει 
μέσα από τα ιδιωτικά ιατρικά 
κέντρα, τα οποία έχουν στηθεί 
από πρόσωπα, που ναι μεν έχουν 
χρήματα αλλά δεν έχουν καμία 
σχέση με την ιατρική! Και βεβαί
ως, πλουτίζουν...

Το πιο γνωστά στην Ελλάδα 
είναι τα

■Διαγνωστικά Αφιντέα.
■ Βιοατρική, που ανήκει 

στην οικογένεια Σπανού. Εκεί 
ήταν και η σύζυγος του Κρεμα- 
στινού, Τζένη Κουρέα.

■Ιατρόπολις: Στο Δ.Σ. είναι 
οι Φίλιππος Γουρλής (πρώην 
μαρμαράς;), Στέλιος Κωτσιό- 
πουλος (είχε τις καφετέριες 
του Φλόκα και το Νέον) και 
Γιώργος Παπαγεωργίου (Mr 
SANYO)...
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